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NOTULEN van de op donderdag 12 november 2015 in het gemeentehuis gehouden verga-
dering van de raad van de gemeente Leusden. 
 
Aanwezig zijn de leden: 
de dames:  M.G. van Eijden-Smits, S.A. den Herder, M.C.C. Koetsenruijter, M.E. Mellink 

en K.E. Pouwels-Koopman 
de heren:  F.M.J. Anten, W.H. van den Brink, C.P.W.J. Genders, W.G. van Ginkel,  

J.G. van Halderen, J.P.O.M. van Herpen, G.J. Kroeze, P.H. Lensselink,  
J.R. Madiol, J. Mülder, B.A. Piersma, K. Roskam, J.W. Spijkerman,  
M.T.M. Sturkenboom en W.R. Vos  

Afwezig:  de heer W. van Hell 
 
Voorts zijn aanwezig de wethouders: 
de heren: H.A.W. van Beurden, A.J. Dragt en J. Overweg 
voorzitter: A. Vermeulen, burgemeester 
raadsgriffier:   mevrouw P.F.G. McLaughlin 
Afwezig:  
 
1. Opening  
De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur en heet alle aanwezigen van harte wel-
kom. De heer Van Hell is wegens gezondheidsredenen afwezig. 
 
2.  Inspraakronde  
Er zijn geen insprekers. 
 
3. Actualiteiten  
De heer Kroeze wil een motie over de Liniedijk aankondigen. 
 
De heer Sturkenboom heeft begrepen dat de inkoop op het sociaal domein in volle gang is 
en dat de inkoop van jeugdzorg moeizaam verloopt. Kan de wethouder hierop een toelichting 
geven.  
 
De heer Van Halderen wil een motie over een referendum in Leusden aankondigen. 
 
De heer Mülder complimenteert de gemeente de prachtige website van Larikslaan2. D66 
zou graag zien dat op die website de geldende afspraken met de zorgaanbieders worden 
opgenomen. Kan de wethouder hierover iets zeggen? 
 
De heer Spijkerman wil graag een motie over communicatie aankondigen. 
 
De heer Anten bedankt de wethouder voor de uitgebreide beantwoording van zijn schriftelij-
ke vragen over de Liniedijk-Noord. De PvdA-GroenLinksfractie pleit ervoor dat er een betere 
communicatie komt tussen de gemeente en de contactgroep. Hij adviseert de partijen nog-
maals aan tafel te gaan zitten om zo mogelijk tot een compromis te komen. 
 
Wethouder Overweg antwoordt dat hij ook geruchten heeft gehoord vanuit Fornhese over de 
inkoop voor de jeugdzorg. Het inkooptraject loopt nog en hij kan daar geen mededelingen 
over doen. Zodra het inkooptraject is afgerond zal hij daarover verdere mededelingen doen. 
D66 heeft de wens dat de gemeente inzichtelijk maakt met welke zorgpartijen contracten zijn 
afgesloten. Spreker heeft overleg gehad met Larikslaan2 en zij vinden het een interessant 
idee. Larikslaan2 zal kijken of het voorstel uitvoerbaar is. Er zijn ongeveer dertig instellingen 
die gemiddeld vijf zorgproducten leveren aan de gemeente Leusden. Daarmee gaat het al 
gauw om 150 producten die op de site opgenomen zouden moeten worden. Er wordt geke-
ken naar een manier om de producten van de zorgaanbieders beter inzichtelijk te maken zo-
dat de burgers een beter inzicht hebben in de producten en zij zich voordat zij hierover in ge-
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sprek gaan beter kunnen oriënteren. De uitvoering daarvan laat hij over aan Larikslaan2. 
Gaandeweg het jaar 2016 zal worden gekeken in hoeverre dit op de website kan worden op-
genomen.  
 
4. Vaststelling van de agenda  
De motie Liniedijk wordt agendapunt 7a. 
De motie referendum wordt agendapunt 7b. 
De motie Communicatie heeft betrekking op de begroting en wordt behandeld als agenda-
punt 6a. 
 
De agenda wordt vastgesteld.  
 
5.  Ontvlechting Samenwerkingsovereenkomst MFC's gemeente en Woningstichting 

Leusden 
De heer Sturkenboom zegt dat er een voorstel voorligt om de Samenwerkingsovereen-
komst MFC's tussen de gemeente Leusden en de WSL onder de volgende voorwaarden te 
ontbinden. Dat betreft enerzijds een bijdrage van € 1,1 miljoen ten behoeve van de realisatie 
van de MFC's Atria en Atlas. Daarnaast ziet de gemeente af van de aanspraak op de toe-
komstige opbrengst vanuit MFC Antares van € 1,3 miljoen onder voorwaarde van finale kwij-
ting. De fractie van PvdA-GroenLinks gaat akkoord met dit voorstel maar wel met de nodige 
kanttekeningen. Hij wil niet zozeer stilstaan bij het overleg tussen de gemeente en de WSL. 
De mediation was al verwarrend genoeg. Voor zijn fractie is de aanloop die is gemaakt om 
dit MFC te ontwikkelen een schoolvoorbeeld van hoe het niet moet. Een ontwerp dat diverse 
malen wordt gewijzigd waardoor de kosten de pan uitrijzen. Een WSL die in goede tijden te 
veel hooi op de vork heeft genomen en een gemeente die zonder goed na te denken ver-
gaande toezeggingen heeft gedaan en afspraken slordig heeft vastgelegd. Verder terugkij-
ken heeft weinig zin. De gemeente kan alleen de feiten constateren en hiervan leren. Daarbij 
komt dat de voorgaande punten de huidige verantwoordelijke nauwelijks zijn te verwijten.  
De feitelijke situatie is als volgt. De gemeente lijkt met de bijdrage van € 1,1 miljoen en de 
kwijtschelding van € 1,3 miljoen coulant te handelen richting de WSL. De motivatie ligt in het 
gegeven dat ook de WSL meer dan voldoende heeft geïnvesteerd om MFC Antares perspec-
tief te geven. Bovendien kan de verdere samenwerking door sociale huisvesting te realiseren 
snel worden doorgezet. Is dit dan de oplossing? In zijn ogen met betrekking tot Antares in ie-
der geval niet. De gemeente zal lering moeten trekken hoe overleg wordt omgezet in sluiten-
de afspraken. De vraag is of de WSL als eigenaar en exploitant een plan heeft om van MFC 
Antares een wijkgerichte voorziening te maken die maatschappelijke betekenis heeft en dek-
kend geëxploiteerd kan worden. Dat is MFC Antares met toenemende leegstand en dodelijke 
verpietering momenteel niet. Volgens hem ligt er ook geen uitgewerkt plan om van dit MFC 
een dergelijke maatschappelijke voorziening te maken. Er wordt over nagedacht om de 
sporthal van MFC Antares door het sportbedrijf te laten exploiteren. De gemeente lijkt daarin 
mee te willen denken. Hij is benieuwd of de investeringslast uit het verleden het toelaat om 
de huurprijs van Antares voor maatschappelijke organisaties acceptabel te houden. Het is 
maar de vraag is of de huidige indeling van het gebouw huurders uitnodigt om in te stappen. 
Van andere vergelijkbare MFC's is bekend dat de eigenaar extra afschrijft om de huur aan-
trekkelijk te maken of investeert om de omzetmogelijkheden van potentiële huurders te ver-
groten. Deze afweging zal de WSL moeten maken. Hij vraagt zich af of dit in de zoektocht 
met de gemeente aan bod is geweest. Hij roept het college op de WSL te vragen om binnen 
afzienbare tijd met een plan van aanpak voor MFC Antares te komen. Dat is de WSL aan 
zichzelf en aan Leusden verplicht.  
 
De heer Vos zegt dat het antwoord op de vragen van de PvdA-GroenLinksfractie in de In-
formatieronde al zijn gegeven. De WSL gaat hiermee niet aan de slag. 
 
De heer Sturkenboom geeft aan dat hij zijn vragen nogmaals aan de wethouder stelt en dat 
hij hoopt daar een ander antwoord op te krijgen. 
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Gezien het lopend overleg vindt hij het in deze fase niet noodzakelijk meer te doen dan de 
wethouder te vragen hierover met de WSL in gesprek te gaan. Zijn fractie vindt wel dat het 
college vinger aan de pols moet houden met betrekking tot de voortgang en erop moet toe-
zien dat er in het voorjaar van 2016 een haalbaar en betaalbaar plan van aanpak ligt voor 
MFC Antares. Vooruitlopend op het amendement om in de turnkeyovereenkomst nadere 
voorwaarden op te nemen ten aanzien van het eerste recht op koop en daarbij vereffening 
van het bedrag van € 1,3 miljoen mee te nemen, vindt hij dat een interessant voorstel. Hij is 
benieuwd naar de reactie van de wethouder. 
 
De heer Van den Brink zegt dat de fractie van ChristenUnie-SGP het voorliggende raads-
voorstel begrijpt. Dat er door de WSL kosten zijn gemaakt voor de ontwikkeling van MFC's 
Antares en Atlas is duidelijk. Dat de kosten nu pas op tafel komen en zelfs het dubbele zijn 
van het bedrag dat de gemeente nu moet betalen aan de WSL roept wel vragen op. Hij be-
treurt het zeer dat in het verleden geen goede afspraken op papier zijn gemaakt. Over het 
laten vervallen van de gemeentelijke aanspraak op het bedrag van € 1,3 miljoen kan veel 
worden gezegd. In zijn ogen is de arbitrage niet verlopen zoals dit zou moeten gaan. De ver-
schillende moves van de arbiter zijn onnavolgbaar. Maar om 42 jaar op een uitkering te moe-
ten wachten waarvan de uitkomst zeer onzeker is, lijkt hem te veel gevraagd. Hij wil dit boek 
sluiten en een goede voortgang maken met de verdere ontwikkeling van de MFC's. Dat geldt 
ook voor de projecten van de WSL zoals die in de brief zijn vermeld.  
 
De heer Vos zegt dat het er bijzonder raadsvoorstel voorligt. De bron ligt in het voorstel fi-
nancieringsconstructies dat in 2014 door een meerderheid van de raad is goedgekeurd. Een 
week na die goedkeuring kwam er een brief van het college waarin werd aangegeven dat er 
nog een staartje aan de afwikkeling zat. Er volgde een arbitragezaak. De uitkomst van de ar-
bitragezaak was dat de gemeente recht had op een bedrag van € 1,3 miljoen die naar ver-
wachting zal worden verdiend aan de exploitatie van MFC Antares. De arbiter was ook van 
mening dat het recht op het bedrag van € 1,3 niet direct verzilverd kon worden omdat MFC 
Antares tot dat moment enkel verlies had gedraaid. Het recht op dat bedrag blijft wel be-
staan. Tot zijn verbazing wordt door de gemeente blijkens dit voorstel afstand gedaan van 
dat recht. Het CDA ziet geen enkele reden om hiervan afstand te doen. Hij vindt het bedrag 
van € 1,3 miljoen, ondanks het feit dat de gemeente hier wellicht nog jaren op moet wachten, 
een te groot bedrag om afstand van te doen enkel en alleen om de goede verhouding met de 
WSL in stand te houden. Op dit punt zal het CDA het raadsvoorstel amenderen. Over het 
bedrag van € 1,1 miljoen is al genoeg gezegd. Hij vond het zeer bijzonder dat tijdens de In-
formatieronde pas duidelijkheid werd gegeven over de wijze waarop de afwikkeling is afge-
handeld. Als het CDA het amendement indient, kan hij leven met het bedrag van € 1,1 mil-
joen. Op dat punt kan de gemeente het verleden achter zich laten. Het CDA wil hiervan leren 
voor de toekomst.  
 
De heer Van den Brink zegt dat het CDA het bedrag van € 1,3 miljoen wil handhaven. Dat 
staat niet in het amendement. Daarin staat dat het CDA dit bedrag in mindering wil brengen 
op een koopsom. Als er niet wordt gekocht komt het bedrag van € 1,3 miljoen niet terug naar 
de gemeente ook al zou de WSL de aankomende jaren winst maken op MFC Antares. 
 
De heer Vos geeft aan dat het antwoord op die vraag in zijn verdere betoog nog ter sprake 
komt.  
De toekomst wordt in dit voorstel ten dele beschreven. De WSL is een woningcorporatie die 
is gebonden aan het Woonakkoord vanuit Den Haag. Dit Woonakkoord stelt dat de WSL zich 
vooral moet bezighouden met sociale woningbouw. De WSL moet veel geld afdragen aan 
Den Haag. Dat is een van de redenen voor de ontvlechting. De MFC's Atlas en Atria worden 
in de toekomst niet meer door de WSL geëxploiteerd. Vreemd genoeg blijft de exploitatie van 
Antares wel bij de WSL.  
Het lijkt slechts een kwestie van tijd voordat ook MFC Antares in de verkoop gaat. De WSL 
moet aan Den Haag afdragen. Hij vermoedt dat er geen enkele partij is die het MFC wil ko-
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pen als daar een staartje van € 1,3 miljoen aan vastzit. Hij is van mening dat Antares kort 
gezegd onverkoopbaar is. Om de WSL te helpen en van het gezeur af te zijn wil de wethou-
der afzien van het recht op de € 1,3 miljoen waarover arbitrage heeft plaatsgevonden. Dan 
nog is het maar de vraag of er een koper voor Antares komt. De gemeente heeft een taak 
naar de scholen, heeft een sportbedrijf en heeft een probleem. Het CDA stelt voor het raads-
voorstel als volgt te amenderen. 
 
"De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 12 november 2015; 
ondergetekende(n) stelt/stellen het volgende amendement op het conceptraadsbesluit voor: 
Tussen het eerste en het tweede beslispunt wordt een extra beslispunt toe te voegen dat 
luidt: 

• "In de turnkeyovereenkomst wordt opgenomen dat de gemeente het recht van eerste 
koop heeft voor MFC Antares"; 

 
en daarop het volgende beslispunt te wijzigen in: 

• "de gemeentelijke aanspraak op de mogelijke toekomstige te behalen positieve exploita-
tieresultaten van MFC Antares (€ 1,3 miljoen volgens cashflow 21) wordt in mindering ge-
bracht op de koopsom van MFC Antares"." 

 
Toelichting: 

• De WSL mag vanwege het Woonakkoord geen maatschappelijke initiatieven meer ont-
plooien en wordt geacht zich bezig te houden met haar kerntaak, het bouwen en beheren 
van sociale huurwoningen. 

• De kans bestaat dat WSL, als gevolg van het Woonakkoord, het MFC Antares af wil/moet 
stoten. 

• De WSL heeft met betrekking tot MFC Antares een verplichting om bij een positieve ex-
ploitatie € 1,3 miljoen af te dragen aan de gemeente Leusden. 

• De gemeente is een belangrijke partner van de WSL met betrekking tot huur van diverse 
ruimten in MFC Antares. 

 
De heer Sturkenboom heeft in zijn betoog geprobeerd een relatie te leggen tussen investe-
ren en exploiteren. In Nederland wordt momenteel ieder MFC uitgedaagd om de exploitatie 
rond te krijgen. Om die reden kijkt hij ook naar de investering en afschrijving. Zou het niet be-
ter zijn als de raad aan de wethouder meegeeft dat hij juist met de WSL ook naar dat aspect 
van de financiering moet kijken.  
 
De heer Vos vindt dat zeker interessant maar dat staat niet in het voorstel vermeld. Het 
voorstel gaat duidelijk over de kwijting van de € 1,3 miljoen. Hij vindt dat een wezenlijk on-
derdeel dat moeten worden meegenomen in de onderhandelingen met de WSL in de toe-
komst. 
 
De heer Van den Brink zegt dat het CDA van mening is dat het college de onderhandelin-
gen met de WSL moet heropenen.  
 
De heer Vos zegt dat hij veel punten uit het raadsvoorstel heeft overgenomen. In de over-
eenkomst die het college voorstelt wil hij opnemen dat het bedrag van € 1,3 miljoen wordt 
meegenomen in de verdere onderhandelingen over een eventuele verkoop van MFC Anta-
res. 
  
De heer Van den Brink zegt dat de heer Vos spreekt over een turnkeyovereenkomst. Welke 
overeenkomst is dat want dat is een andere overeenkomst dan de gemeente met de WSL wil 
afsluiten.  
Een turnkeyovereenkomst is een overeenkomst tussen de opdrachtgever en aannemer om 
een gebouw volledig op te leveren en dat is hier niet van toepassing. Tevens zegt de heer 
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Vos dat het gebouw niet verkoopbaar is. Als de WSL niet in staat is een positief resultaat te 
behalen met MFC Antares zal deze partij zelf het verlies moeten nemen. Als de gemeente 
MFC Antares niet koopt, blijft het gebouw in eigendom van de WSL. Waarom moet de ge-
meente een gebouw waarin binnenkort ook sociale woningbouw een plaats krijgt, moeten 
kopen. Stel dat de gemeente het gebouw wel zou kopen dan wil het CDA dat er een bedrag 
van € 1,3 miljoen van de koopprijs wordt afgetrokken. Tot het moment van verkoop heeft de 
WSL naar alle waarschijnlijkheid voor het MFC Antares nog steeds met een verlies gedraaid. 
Daarmee heeft de gemeente geen enkel recht op de € 1,3 miljoen. De gemeente heeft pas 
recht op dat bedrag als MFC Antares winst maakt. 
 
De heer Vos antwoordt dat de turnkeyovereenkomst door de wethouder zo is beschreven. 
Hij is benieuwd naar het antwoord van de wethouder daarop. Mocht het een ander soort 
overeenkomst zijn, zal hij het amendement daarop aanpassen. Het Woonakkoord draait de 
teugels steeds strakker aan en de WSL wordt eraan gehouden dat zij zich vooral richt op de 
sociale huursector. 
 
De heer Van den Brink zegt dat dit vooral gaat om toekomstige ontwikkelingen. In het 
Woonakkoord staat niet dat alle woningbouwverenigingen het commerciële onroerend goed 
moeten afstoten. 
 
De heer Vos antwoordt dat het ook bekend is dat sommige woningbouwverenigingen de hu-
ren met 18% hebben verhoogd. De woningbouwverenigingen zullen een steeds grotere af-
dracht moeten doen aan Den Haag. 
 
De heer Sturkenboom zegt dat de heer Vos een negatief beeld schetst over Antares. De 
heer Vos geeft aan dat Antares niet exploitabel is en dat waarschijnlijk ook niet zal worden. 
Spreker juicht het toe dat het college naar alternatieven zoekt en dat daar ook woningbouw-
plannen in Antares bij worden betrokken. De WSL zoekt in samenwerking met de gemeente 
naar alternatieven om de sporthal beter te exploiteren. Zijn suggestie is om een relatie te 
leggen tussen investeren, afschrijven en exploiteren en hij daagt het CDA uit om daarin een 
vergelijking te maken met andere MFC's waar het wel goed is gelukt om de huur en de in-
richting anders aan te pakken en daarmee een MFC wel exploitabel te maken. 
 
De heer Vos zou graag met de heer Sturkenboom meegaan maar in de raadsstukken staat 
dat MFC Antares tot nu toe niet exploitabel of rendabel heeft kunnen opereren. 
 
De heer Sturkenboom vult aan dat hij juist om die reden de wethouder en de WSL uitdaagt 
om snel met een plan van aanpak te komen. 
 
De heer Vos gaat die uitdaging graag aan maar hij wil de arbitragezaak toch wel benoemd 
hebben. In de arbitrage-uitspraak is heel duidelijk opgenomen dat bij een positief resultaat de 
gemeente recht heeft op een bedrag van € 1,3 miljoen. 
 
De heer Sturkenboom antwoordt dat iedere ondernemer weet dat het makkelijk is de winst 
om te zetten in investeringen in de eigen accommodatie. Hij heeft liever dat wordt geherin-
vesteerd in een maatschappelijke voorziening. 
 
Mevrouw Mellink zegt dat er zeer ingewikkeld raadsvoorstel voorligt. Zij wil de overige  
raadsleden meenemen in de gedachtegang van de VVD en hoe deze fractie tot haar stand-
punt is gekomen. Het gaat om een situatie waarvan de arbitrage heeft gezegd dat er een 
vordering ligt van de gemeente op de WSL voor een bedrag van € 1,3 miljoen. Dit is alleen 
opvraagbaar als er over 42 jaar een positief resultaat is behaald. Die kans wordt door de 
wethouder en ook door de VVD zeer onwaarschijnlijk geacht.  
De WSL heeft aangegeven dat er extra kosten zijn gemaakt en indien de gemeente de vor-
dering van € 1,3 miljoen behoudt, zal de WSL die extra kosten in rekening brengen, te weten 
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het bedrag van € 1,1 miljoen. Tot nu toe heeft de raad niet een heel duidelijk beeld van die 
genoemde kosten. De wethouder heeft aangegeven dat het zeer waarschijnlijk wel een 
rechtsgeldige vordering is. Zij ziet wel dat de wethouder zijn best heeft gedaan met de WSL 
een gentlemen's agreement af te sluiten waarbij beide bedragen tegen elkaar worden weg-
gestreept en er met een schone lei gestart kan worden. Net als de PvdA-GroenLinksfractie 
wil de VVD graag de vinger aan de pols houden. De wethouder levert actief informatie aan 
bij de raad en daar heeft zij naar de toekomst ook alle vertrouwen in. Ze is nieuwsgierig naar 
het antwoord van de wethouder op het amendement maar het lijkt haar zeer onwaarschijnlijk 
dat het gentlemen's agreement opnieuw wordt opengebroken. 
 
De heer Spijkerman zal proberen in zijn betoog een en ander met betrekking tot dit dossier 
te ontwarren. Alles kan worden teruggevoerd naar de samenwerkingsovereenkomst uit 2006 
die is afgesloten tussen de gemeente en de WSL. Daarin is afgesproken dat de WSL de 
bouw en de exploitatie voor de MFC's Antares, Atlas en Atria op zich zou nemen. Dit is alle-
maal veranderd door de economische crisis van 2007 en 2008. De WSL besloot zich meer te 
richten op de kerntaken namelijk de sociale woningbouw. De bouw en de exploitatie van de 
eerder genoemde MFC's hoort daar niet bij. MFC Antares was al gereed en daar bleef de 
WSL wel verantwoordelijk voor. Inmiddels wordt gekeken naar een ontvlechting van die sa-
menwerkingsovereenkomst uit 2006. Er moet een financiële afrekening worden opgemaakt. 
In 2014 heeft het college de raad geïnformeerd dat hiervoor een arbitragezaak zou worden 
opgestart. Die mededeling kwam voor de raad vrij onverwacht. Het college gaf aan dat er 
een bindend advies zou komen en D66 vindt het gelopen proces nogal vreemd. Er zijn ver-
schillende preadviezen afgegeven. Daarna verschilde de definitieve uitspraak inhoudelijk van 
de eerder genoemde preadviezen. Dat is allemaal uitgelegd door de wethouder maar het 
proces verdient niet de schoonheidsprijs. 
Het voorstel dat nu voorligt, heeft nadelige financiële gevolgen voor beide partijen. De ge-
maakte ontwikkelkosten voor de MFC's Atria en Atlas worden evenredig verdeeld tussen 
beide partijen. Dat kost de gemeente € 1,1 miljoen. De WSL betaalt ongeveer eenzelfde be-
drag voor de ontwikkelkosten. Dan blijft nog over de claim van € 1,3 miljoen. D66 denkt, me-
de gezien de uitspraak van de rechter, dat het twijfelachtig is of dit bedrag ooit door de ge-
meente invorderbaar zal zijn. Hij denkt dat het belangrijk is dat de raad akkoord gaat met dit 
voorstel omdat beide partijen hierdoor instemmen met een finale kwijting van alle wederzijd-
se claims en vorderingen. Geen van beide partijen zit te wachten op langdurige juridische 
procedures en D66 is van mening dat dit voor een verdere verslechtering van de onderlinge 
verhoudingen zorgt. 
Beide partijen hebben elkaar ook nodig bij het optimaliseren van de exploitatie van Antares. 
Daarover moeten duidelijke afspraken worden gemaakt en hij hoopt dat de wethouder daar-
over binnenkort uitsluitsel kan geven. Hij wordt graag op de hoogte gehouden van de ontwik-
kelingen omdat de MFC's voor de gemeente heel belangrijk zijn. D66 kan instemmen met het 
voorliggende raadsvoorstel. 
In het amendement wordt gesproken over het voorkeursrecht van de gemeente bij verkoop 
van MFC Antares en dat vindt hij een interessante gedachte. Hij hoort daarover graag nade-
re informatie van de wethouder. In het amendement wordt ook gesproken over de vordering 
van € 1,3 miljoen die dan afgetrokken zou moeten worden van de koopsom. Dat vindt D66 
geen goed voorstel omdat daarmee de gemaakte afspraak weer van tafel verdwijnt. 
 
De heer Vos vraagt of de heer Spijkerman het mogelijk acht dat de WSL Antares zal verko-
pen, bijvoorbeeld vanwege het Woonakkoord? 
 
De heer Spijkerman antwoordt dat het om een inschatting gaat. Hij kan de vraag ook terug-
spelen omdat hij denkt dat het CDA ervan overtuigd is dat dit wel gaat gebeuren. Hij kan hier 
geen antwoord op geven. 
 
Wethouder Van Beurden heeft het idee dat een meerderheid van de raad zegt dat het ver-
standig is het voorstel te volgen. De raad kijkt wel kritisch naar de gevolgen voor MFC Anta-
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res en de gesprekken die de gemeente daarover wil voeren. Het is logisch dat het college de 
raad daarvan goed op de hoogte houdt. Het is duidelijk dat de gemeente bij de WSL moet 
aangeven dat deze er alles aan moet doen om de exploitatie op orde te krijgen. De WSL 
heeft al fors afgeboekt op MFC Antares. Er heeft een omzetting plaatsgevonden van bedrijfs-
ruimte naar woonruimte en dat kost ook geld. Het CDA heeft een vraag gesteld over de turn-
keyovereenkomst. Deze overeenkomst geldt voor MFC Atlas en daarin zijn afspraken ge-
maakt over de rol van de WSL en de gemeente. 
De gedachtegang uit het amendement over het kopen van MFC Antares vindt hij op zich in-
teressant. Hij ontraadt het amendement op dit moment wel. Het amendement geeft aan dat 
de gemeente opnieuw met de WSL aan tafel moet gaan zitten met een 'haakje' naar het be-
drag van € 1,3 miljoen. Hij denkt dat hij vanwege het amendement de onderhandelingen op-
nieuw moet starten terwijl er is afgesproken dat er een streep wordt gezet onder de oude af-
spraken zonder dat er naar elkaar nog vorderingen openstaan. Daar wil hij het graag bij la-
ten. In het onderzoek dat de gemeente met de WSL gaat uitvoeren kan hij de optie tot koop 
meenemen. Hij wil deze optie niet meekrijgen als een opdracht omdat hij in de onderhande-
lingen met de WSL zijn handen vrij wil houden. 
 
De heer Vos zegt dat de wethouder het amendement ontraadt vanwege de last die het be-
drag van € 1,3 miljoen daarop legt. Hoe kijkt de wethouder tegen de optie recht tot koop 
aan? 
 
Wethouder Van Beurden antwoordt dat hij in alle vrijheid het gesprek met de WSL wil kun-
nen voeren. In de Informatieronde heeft het college een aantal opties aangegeven omdat de 
WSL de exploitatie niet rond krijgt. Het college heeft op dit moment geen overwegingen tot 
koop en spreker heeft de WSL daarover ook niet gehoord. Hij vindt het niet verstandig een 
overeenkomst af te sluiten waarin wordt aangegeven dat de gemeente het recht tot eerste 
koop heeft. In de samenwerkingsovereenkomst is afgesproken dat de WSL nooit zonder toe-
stemming van de gemeente het gebouw mag afstoten. 
 
De heer Vos wil het amendement handhaven. Het CDA heeft het gevoel dat er carte blanche 
wordt gegeven aan de WSL in de onderhandelingen. Het CDA wil dat er fatsoenlijk met arbi-
trage uit wordt omgegaan en daarom handhaaft hij het amendement. 
 
Het amendement wordt met 5 stemmen voor (CDA) verworpen. 
 
Het voorstel wordt met 15 stemmen voor en 5 stemmen tegen (CDA) aangenomen  
 
Zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 

• Een aanvullend krediet van € 1.106.000,00 beschikbaar te stellen in het kader van de rea-
lisatie van MFC Atlas en MFC Atria;  

• de gemeentelijke aanspraak op de mogelijke toekomstige te behalen positieve exploitatie-
resultaten van MFC Antares (€ 1.300.000,00 volgens cashflow 21) te laten vervallen on-
der voorwaarde van finale kwijting;  

• begrotingswijziging nr. 2015-1028 vast te stellen. 
 
6. Begroting 2016-2019   
De heer Genders kijkt met belangstelling uit naar de begrotingsapp die wordt ontwikkeld. De 
VVD is benieuwd of de begroting daardoor nog helderder en leesbaarder wordt. De VVD kijkt 
als oppositiepartij terug op de prestaties en de plannen van het college voor 2016. Hij kijkt 
terug op de bestuursstijl en ziet een college dat daadkracht toont. Dossiers die vast leken te 
zitten komen los. Helaas gaat dat soms ten koste van een goed proces waarbij de inwoners 
vooropstaan. Hij ziet dossiers waarbij de inwoners alleen achteraf nog mee kunnen praten 
over de laatste details.  
Dat is niet wat de raad heeft afgesproken na de gevoerde paradigmadiscussie. Het is tijd 
voor een cursus Samenleving Voorop. De VVD kijkt naar de gemeentelijke lasten en is bij-
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zonder verheugd dat het college zich aan de belofte heeft gehouden een deel van de voor-
genomen ozb-stijging niet door te voeren. Er wordt een fasering opgenomen in de verhoging 
van de afvalstoffenheffing. Feit is wel dat de totale lasten blijven toenemen. De economie 
trekt wat aan maar voor veel inwoners komen de zwarte macrocijfers als rode microcijfers te-
rug in het huishoudboekje. Dit college heeft helaas niet de ambitie om de lasten te verlagen. 
De VVD hoopt net als het college op meer economisch herstel. Kan hij erop vertrouwen dat 
de belofte van het college over de lasten blijft staan. 
Over het algemeen ziet hij dat de risico's licht toenemen en dat de economie aantrekt. In de 
Najaarsnota ziet hij dat het perspectief op de lange termijn weliswaar gunstig is maar ook dat 
de rijksbijdrage een grillige zaak is. Leusden komt hiermee op dit moment vooralsnog goed 
weg maar dat kan zomaar anders worden. Het college is van mening dat de risico's bij de 
grote projecten klein zijn. Zijn ervaring is dat een bouwproject steevast tegenvallers kent om-
dat de bouwkosten, uitvoeringsplanning en marktomstandigheden met betrekking tot besluit-
vorming net iets te optimistisch zijn ingeschat. 
Nog steeds ziet de VVD de kosten in het sociaal domein als een grote onzekere factor. Het 
ontbreken van enige informatie over de werkelijke kosten zou in het bedrijfsleven tot het 'rol-
len van koppen' leiden. Wordt 2016 weer een overgangsjaar? Worden voorschotten op voor-
schotten gestapeld? Kan de wethouder een concrete datum geven waarop wel alle kosten in 
beeld zijn. Het lijkt alsof Leusden rustig kan gaan slapen maar het is nog steeds alle hens 
aan dek. 
Met betrekking tot de vluchtelingen wil hij zich niet direct tot de raad maar meer tot inwoners 
van Leusden richten. Leusden moet niet vergeten dat naast de lokale beslommeringen de 
gemeente wordt geconfronteerd met een grote toestroom van vluchtelingen uit het Midden-
Oosten en de rest van Afrika. Leusden draagt ook haar steentje bij aan de noodopvang. Het 
betreft opvang die past bij de Leusdense maat. Communicatie en veiligheid hebben uitge-
breid op de agenda gestaan. Hij moet erkennen dat er in Leusden soms ook weerstand is 
tegen de vluchtelingenopvang. Het is bemoedigend dat veel vrijwilligers hebben bijgedragen 
aan een sobere maar menselijke opvang. De complimenten van de VVD gaan uit naar de 
gemeente Woudenberg, de gemeente Leusden, de burgemeesters en alle andere betrokke-
nen. Leusden kan trots zijn op de manier waarop de opvang is geregeld. Medemenselijkheid 
is hard nodig. De VVD is voornemens om in te stemmen met de begroting voor 2016. Het 
college heeft kennis kunnen nemen van de bezwaren op bepaalde onderdelen en die heeft 
de VVD ook bij de kaderstelling al voorgelegd. De raad heeft anders beslist en dat respec-
teert de VVD. Hij constateert dat deze begroting een goede uitwerking is van dit besluit en de 
onderdelen daaruit zal de VVD kritisch blijven volgen. 
 
De heer Madiol begrijpt dat de VVD van mening is dat de inwoners alleen over de kleur van 
het gemeentehuis mogen meepraten. Dat is pertinent onjuist. In week 45 is er een bijeen-
komst geweest over het gemeentehuis voor omwonenden en belangstellenden. In week 47 
wordt een tweede bijeenkomst voor een andere groep belangstellenden georganiseerd. Er 
komt een werkgroep waarbij raadsleden input krijgen uit de samenleving over de inrichting 
van het gemeentehuis. Een raadslid is er voor de inwoners. Hij vindt de opmerking over de 
kleur van het gemeentehuis wat ver gezocht. 
 
De heer Genders vraagt zich af welk democratisch besluit ten grondslag ligt aan het opzet-
ten van deze werkgroep. 
 
De heer Madiol antwoordt de gemeenteraad door de inwoners van Leusden is gekozen en 
dat is een democratisch proces. Een afspiegeling van die uitkomst kijkt nu wat er bereikt kan 
worden en de wens van de inwoners speelt daarbij een rol. De gemeenteraad is een vertaal-
slag van die verkiezingsuitkomsten. Er zijn twee werkgroepen ingesteld, één daarvan is voor 
de omgeving en dat zijn de inwoners.  
Vervolgens komen de inwoners naar de raad omdat zij weten dat de raad zich zal bezighou-
den met de inrichting en daar zal hij als voorzitter van deze werkgroep voor zorgen. Deze 
werkgroep is door het presidium ingesteld.  
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Mevrouw Pouwels zegt dat het niet direct om een werkgroep gaat en dat het beter is dit 
eerst uit te zoeken voordat hierover verdere discussie plaatsvindt. 
ChristenUnie-SGP-fractie complimenteert het college met de heldere en duidelijke begroting. 
Het is niet zo dat de 29.000 inwoners van Leusden de begroting massaal hebben gedown-
load. Zij dankt de ambtenaren voor dit duidelijke stuk werk. Zij heeft begrepen dat de afdeling 
P&C werkt aan een begrotingsapp. Zij is benieuwd of deze app zal aanslaan maar het is een 
handig instrument om met de eigen achterban de begroting door te nemen. 
Haar fractie heeft bij de Voorjaarsnota opgeroepen dat het college alles op alles moet zetten 
om de nieuwe opzet voor het groenonderhoud te laten slagen. In de begroting staat dat het 
nieuwe beleid niet leidt tot kapitaalvernietiging doordat het onkruid het groen overwoekerd. In 
het VNG-magazine werd het groenbeleid vol trots gepresenteerd. De overheid werkt samen 
met de inwoners. Werken de inwoners al mee? Zijn zij op de hoogte van de initiatieven? Zij 
ziet het nog niet echt gebeuren in Leusden. Kan de wethouder hier iets meer over zeggen? 
De ChristenUnie-SGP-fractie ziet uit naar de nieuwe woonvisie. Leusden gaat gelukkig weer 
stevig aan de slag met sociale woningbouw. Zij maakt zich zorgen over de steeds terugke-
rende term 'sober en doelmatig'. Wordt sober het uitgangspunt in de sociale woningbouw? 
Voor haar fractie zal dat zeker niet zo zijn. 
Zij dankt de medewerkers van de gemeente die hard hebben meegewerkt aan de opvang 
van vluchtelingen in Woudenberg. Wel is zij door diverse mensen benaderd of Leusden niet 
wat meer kan doen in de opvang van vluchtelingen. Leusden heeft locaties gemeld bij het 
COA en haar fractie hoopt dat het COA hiervan binnenkort gebruik zal maken. De opvang 
zal geld kosten en consequenties met zich meebrengen waar de gemeente de ogen niet 
voor moet sluiten. 
Het sociaal domein geeft een dubbel gevoel en wordt van bovenaf opgelegd met een korting. 
De gemeenteraden in Nederland hebben op dit moment geen enkel benul van de totale kos-
ten. Het jaar 2015 is bijna voorbij en zij vraagt of de wethouder kan aangeven hoe de finan-
ciële en cijfermatige verslaglegging voor 2016 beter georganiseerd kan worden. Zij is blij met 
de nieuwe sociale lijn die 11 november jl. is gelanceerd en voorziet in een grote behoefte van 
de inwoners van Leusden. 
De ChristenUnie-SGP-fractie heeft onlangs schriftelijke vragen gesteld over de subsidies. De 
wethouder heeft aangegeven dat de subsidieplafonds binnen de programma's worden vast-
gesteld. Daarvoor zou nog een apart overzicht met de daarvoor geldende criteria worden 
aangeleverd. Dat overzicht moet de raad nog ontvangen. 
De ChristenUnie-SGP-fractie stemt in met de begroting en is blij dat de voor 2016 geplande 
ozb-verhoging niet doorgaat. 
 
De heer Van Herpen zegt dat de begroting 2016-2017 voor de PvdA-GroenLinksfractie geen 
aanleiding geeft voor discussie. Menig college zou jaloers zijn om onder een dergelijk ge-
sternte en met de gepresenteerde vooruitzichten met de raad in discussie te mogen gaan. 
Het nu al terugdraaien van een voorgenomen belastingverhoging wordt door hem gesteund. 
Hij vraagt wel nadrukkelijk aandacht voor het in de monitor genoemde risico voor het sociaal 
domein. Echt betrouwbare cijfers kunnen pas in 2016 worden samengesteld. Administratieve 
coderingen voor behandeling en begeleiding lijken daarvan de oorzaak te zijn. Dat is in deze 
tijd van vergevorderde digitalisering eigenlijk onvoorstelbaar. Dit is mede een gevolg van de 
snelheid waarmee het rijksbeleid over de schutting is gezet richting de gemeenten. Persoon-
lijk heeft hij het gevoel dat hij achter de feiten aanloopt en daarmee niet in control is. Het 
budgetrecht van de raad is op een hellend vlak terechtgekomen. Feitelijk werkt de landelijke 
wetgeving zodanig uit dat alle gemeenteraden op haast onrechtmatige wijze hun budgetver-
antwoordelijkheid is ontnomen. Hij weet dat hij zich hiervoor moet richten tot de Haagse poli-
tici.  
 
De heer Piersma geeft aan dat de heer Van Herpen over de hoofden van het college richting 
de landelijke politiek spreekt. De heer Van Herpen is zelf ook lid van een van die landelijke 
partijen die ook verantwoordelijkheid heeft genomen voor hetgeen allemaal op de gemeen-
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ten afkomt. Hij ontkent niet dat het CDA daar op onderdelen ook mee heeft ingestemd. Wel-
ke stappen zet de PvdA-GroenLinksfractie richting hun partijgenoten in Den Haag. 
 
De heer Van Herpen antwoordt dat de PvdA zaterdag a.s. het jaarlijkse congres houdt. Een 
van de onderwerpen dat daar wordt besproken is de problematiek die vanuit het rijk over de 
gemeente wordt uitgestrooid. Zijn fractie zou een signaal van het college via de VNG richting 
Den Haag zeer op prijs stellen. 
Zijn fractie dringt erop aan dat met extra inzet zo snel mogelijk meer inzicht in de cijfers en 
de financiële risico's op het sociaal domein verkregen moet worden. In de volgende cyclus 
staat hij stil bij de aanvulling op de monitor die de raad voorstelt te accepteren. Naast de kos-
ten moet ook de vinger aan de pols worden gehouden als het gaat om de kwaliteit van zorg. 
De gemeente Leusden heeft samen met de gemeente Woudenberg crisisopvang voor vluch-
telingen gerealiseerd. Wellicht wordt de gemeente Leusden door het COA gevraagd ook an-
dere hulp te bieden aan de grote stroom vluchtelingen. Gezien de raadsbrede motie die in de 
vorige raadsvergadering is aangenomen verwacht hij dan een positieve insteek van deze 
gemeente op een dergelijk verzoek. In de begroting is hiervoor geen reservering opgeno-
men. Hij verzoekt het college de raad goed te informeren over de kostenontwikkeling die is 
verbonden aan de huidige en wellicht toekomstige hulpverlening aan vluchtelingen. 
 
De heer Genders wil de heer Van Herpen herinneren aan de wijze woorden van de heer 
Samson: opvang van vluchtelingen gebeurt alleen als de gemeenteraad daarmee heeft inge-
stemd. 
 
De heer Van Herpen antwoordt dat hij het college om die reden verzoekt de raad goed op 
de hoogte te houden. De PvdA-GroenLinksfractie gaat in 2016 graag aan het werk op basis 
van de nu voorgestelde begroting. 
 
De heer Madiol zegt dat de gemeenteraad de programmabegroting voor 2016 behandelt. 
Dat is de financiële vertaling van het College UitvoeringsProgramma (CUP). Als hij kijkt naar 
de besluiten die in 2015 zijn genomen kan hij niet anders zeggen dan dat het college voort-
varend heeft gewerkt. De raad heeft inmiddels belangrijke besluiten genomen betreffende di-
verse objecten. De tweede sporthal maakt het voor de Leusdense inwoners mogelijk om 
vanaf 2017 in Leusden te trainen en de wedstrijden lokaal te organiseren. De renovatie van 
het zwembad wordt sober maar de zwemmers hebben een zwembad dat voldoet aan de 
wettelijke eisen. Bij winkelcentrum de Biezenkamp zijn de appartementen in de sociale sec-
tor onlangs enthousiast door de nieuwe inwoners in gebruik genomen. De plannen voor de 
Lidl en U-blok zijn in samenspraak met de klankbordgroep uitgewerkt. Als de bouw van de 
MFC's Atlas en Atria zijn afgerond kunnen veel Leusdense scholieren hun intrek nemen in 
mooie en duurzame schoolgebouwen. In september 2015 koos de gemeenteraad voor 
nieuwbouw van het huis van de gemeente met service op de begane grond en appartemen-
ten daarboven. De gemeenteambtenaren krijgen een goede werkplek die voldoet aan alle ei-
sen. Bovendien zal daardoor meer reuring op de Hamershof ontstaan. De visie Werklocaties 
is door de gemeenteraad vastgesteld en binnenkort wordt de visie Detailhandel besproken. 
Bij al deze projecten worden belangstellenden en inwoners van Leusden in een vroeg stadi-
um betrokken via werkateliers of denktanks. Hetzelfde geldt voor de herindeling van de Ha-
mersveldseweg-Zuid. Hierover moet de raad binnenkort een besluit nemen. D66 is blij met 
de grote transparantie die dit college betracht bij besluitvorming. De actualisatie van de 
grondexploitatie die voor het eerst geheel openbaar is, is daarvan een goed voorbeeld. Na 
jaren van bezuiniging heeft het college een sluitende begroting kunnen presenteren zonder 
extra offers van de burgers te vragen. D66 is verheugd dat de geplande ozb-verhoging uit de 
vorige raadsperiode achterwege kan blijven. Hoewel de economische situatie verbetert, ver-
tonen de werkloosheidscijfers nauwelijks een daling.  
Het aantal cliënten van de Voedselbank blijft gelijk. De koopkracht van vooral ouderen neemt 
nog steeds af en dat komt vaak door een stapeling van effecten. Juist deze groep mensen 
heeft vaak hoge zorgkosten. Het voorstel om de afvalstoffenheffing in twee stappen te ver-
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hogen heeft de volledige instemming van zijn fractie. Hij weet dat er hard wordt gewerkt aan 
een vernieuwende manier van afvalinzameling. Hij verwacht dat dit een succes kan worden 
waarbij van de burgers wordt gevraagd het afval nog beter te scheiden. Voorwaarde is dat er 
goed wordt gecommuniceerd met de inwoners. 
De jeugdgemeenteraad is maandag 9 november jl. geïnstalleerd en zal zich in 2016 bezig-
houden met het thema Duurzaamheid. Hij complimenteert de ambtenaren met de presentatie 
van de financiële cijfers. Hij verwacht dat de cijfers voor de raad nog inzichtelijker worden 
met de onlangs gepresenteerde begrotingsapp. D66 stemt in met de meerjarenbegroting 
maar heeft nog wel enkele zorgen en kritische opmerkingen. 
De budgetten voor het sociale domein vormen bijna 50% van de totale uitgaven van de ge-
meente Leusden. Hij maakt zich zorgen over het gebrek aan gegevens met betrekking tot de 
bestedingen. Daardoor kunnen de risico's van budgetoverschrijdingen niet goed worden in-
geschat. Er wordt begroot op de tast en toch moeten er nu al beslissingen worden genomen 
over de inkoop voor 2016. De werkgroep Monitoring sociaal domein heeft indicatoren aan-
gegeven maar er wordt nog te weinig gemonitord. Deels komt dat omdat de gemeente 
Amersfoort de benodigde gegevens nog niet kan verstrekken. Hij verwacht van het college 
een actieve rol om hier vaart achter te zetten. De raad kan op dit moment nauwelijks het 
budgetrecht en de controlerende taak uitvoeren. Leusden staat daarin niet alleen. 
Het is belangrijk dat de inwoners niet alleen in het sociaal domein maar op diverse terreinen 
vanuit de gemeente goed worden geïnformeerd. Een persbericht of een vermelding op de 
gemeentelijke website volstaat niet altijd. Hij is blij dat de raadswerkgroep binnenkort met 
een voorstel komt over goede communicatie. De sociale woningbouw is op dit moment ur-
gent mede in verband met de vluchtelingencrisis. D66 vindt dat met spoed meer sociale 
huurwoningen beschikbaar moeten komen om de wachttijd van de huidige woningzoekenden 
te verkleinen. Hij verwacht dat de WSL daarin een voortrekkersrol zal nemen. Zeker gezien 
de huidige vluchtelingenproblematiek moeten statushouders een woning toegewezen krijgen 
waardoor plaatsen in azc's vrijkomen. Hij is blij dat de gemeente Leusden ook in de crisis- en 
de noodopvang haar rol oppakt. Het college moet er wel voor zorgen dat een goede voorlich-
ting naar de burgers plaatsvindt zeker als het COA de gemeente vraagt vluchtelingen voor 
een langere tijd op te vangen. 
De Groene Belevenis draait nu bijna een jaar zelfstandig. Hij is benieuwd naar de evaluatie 
zoals die is afgesproken. 
Het Leusdens manifest op de verbonden partijen is door veel gemeenten meegenomen. De 
raad moet wel alert blijven op de uitvoering daarvan. De afspraak om elke verbonden partij 
eenmaal per vier jaar te evalueren wordt nu gezamenlijk opgepakt door enkele griffiers uit de 
regio. De planning daarvan ziet hij met belangstelling tegemoet. 
Evenals in 2015 maakt D66 zich nog steeds zorgen over het uitblijven en het actualiseren 
van enkele belangrijke achterliggende beleidsstukken. Het gaat dan om het treasurybeleid, 
het rentebeleid, de nota Verkeer en Vervoer en het accommodatiebeleid. 
De uitdrukking 'Nu vooruit' was bij de gemeenteraadsverkiezingen in 2014 de slogan van 
D66. Die drive heeft zijn fractie nog steeds maar die moet wel aantoonbaar waargemaakt 
worden. Vooruitgang vraagt een grote inzet en veel energie op basis van kennis en kunde. 
Een partij kan alleen resultaat boeken met steun van anderen zeker als partijen een ge-
meenschappelijk doel nastreven. In beginsel zal dit met de coalitiepartners zijn maar regel-
matig wordt er ook met de oppositie samengewerkt. Er wordt altijd met respect voor elkaar 
gewerkt en met die focus behoud Leusden een fijn leefklimaat. Er wordt ook aan een veilig 
leefklimaat gedacht voor die mensen die op een andere plaats in de wereld door oorlogsge-
weld uit hun omgeving worden verdreven. De raadsbreed gesteunde motie heeft onlangs cri-
sisopvang in samenwerking met de gemeente Woudenberg mogelijk gemaakt. Hartverwar-
mend is de tevredenheid van een grote groep vrijwilligers en medewerkers bij deze opvang. 
 
De heer Piersma zegt dat er al veel is gezegd door de andere fracties. Politiek bedrijven is 
best leuk en hij heeft met veel plezier kennisgenomen van de voorstellen over bijvoorbeeld 
de plannen voor de Hamersveldseweg-Zuid. Hij kijkt ernaar uit dat dit een veilige weg wordt 
waarbij ruimte wordt gemaakt voor alle weggebruikers met daarnaast een vrijliggend fiets-
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pad. Daarvoor wil het CDA zich hard maken en er liggen een paar zeer interessante opties. 
Hij is nieuwsgierig welke voorkeur het college uiteindelijk zal kiezen. Het CDA kijkt met veel 
plezier terug op het proces over de ontwikkeling van het nieuwe gemeentehuis. Dat is een 
goed voorbeeld van samenwerking. Als er een toegankelijk gemeentehuis midden in het cen-
trum wordt gebouwd toont dat aan dat Leusden zich wil profileren als een zelfbewuste en 
zelfstandige gemeente. Leusden staat midden in de samenleving en is voor allerlei vragen 
en suggesties bereikbaar. De belangen van inwoners en instanties komen daar goed samen 
en dat is precies wat het CDA graag wil. 
Het CDA heeft nog wel enkele zorgen. Hij is benieuwd of de gemeente nog grip heeft op de 
zorg. Hij kan daar nu geen antwoord op geven. Hoe staat Leusden ervoor? Hij ontvangt veel 
e-mails en ziet dat professionals nog veel vragen hebben aan de bestuurders. Mensen heb-
ben zorgen over hun behandelplan voor 2016. Kunnen de instanties de mensen nog dezelf-
de zorg bieden als in 2015? Die garantie zou hij graag willen geven en daarom wil het CDA 
graag inzicht in de cijfers hebben. 
Hij wil graag wat extra tijd besteden aan de vluchtelingenproblematiek. Leusden is een ge-
weldige en vitale samenleving waar mensen zich veilig voelen. De raad heeft gezamenlijk 
een motie aangenomen waarin het college werd gevraagd samen met het COA een onder-
zoek in te stellen naar vastgoed voor noodopvang, de ontwikkeling van maatschappelijk 
draagvlak en de zorg voor een veilige omgeving voor vluchtelingen. Het CDA is van mening 
dat daar een helder plan bij hoort. Het is goed dat daar zo veel vrijwilligers bij zijn betrokken 
en dat de crisisopvang zo goed is verlopen. Spreker ontmoet ook inwoners die hun oprechte 
zorg uitspreken. Mensen worden boos als de gemeente niet open communiceert en hij pleit 
ervoor dat de gemeente dit ook zo oppakt. Aan ouders van jonge kinderen moet worden uit-
gelegd dat er voor kinderen die de Nederlandse taal niet machtig zijn taalklassen zijn opge-
zet. De aandacht voor de andere kinderen gaat niet ten koste van de aandacht voor de 
Leusdense kinderen. De aanwezigheid van kinderen uit andere landen kan een meerwaarde 
zijn maar daarover moet wel duidelijk worden gesproken. Dat geldt ook voor de Leusdense 
woningzoekenden en de banenmarkt in het algemeen. Het CDA wil ook in gesprek gaan met 
mensen die zich hierover zorgen maken. Mensen geven tijdens de bijeenkomsten aan dat zij 
niets tegen vluchtelingen hebben maar dat zij zich wel zorgen maken en daarop moet de 
gemeente ook een antwoord geven. Transparant besturen begint met het serieus nemen van 
alle zorgen en geluiden uit de samenleving. Het maatschappelijk draagvlak beperkt zich niet 
tot de vrijwilligers. Het CDA wil graag een plan dat laat zien hoe de vluchtelingenopvang in 
Leusden op een menswaardige manier haalbaar is. Het gaat om een vitale samenleving 
waarin iedereen zich veilig voelt en waarin alle mensen zich verder kunnen ontwikkelen. 
Hij stelt het compliment over de begroting aan de voorgaande bestuurders zeer op prijs. De 
bezuinigingen van toen leveren de gemeente nu een gezonde begroting op. Hij is benieuwd 
naar de reactie van het college over de opmerking van de VVD over de bestuursstijl. 
 
Wethouder Dragt dankt de raad voor de complimenten over de leesbaarheid van de begro-
ting. Hij sluit zich graag aan bij de complimenten van de raad aan de ambtenaren. Hij sluit 
zich ook aan bij de wens van de raad dat de begrotingsapp nog meer duidelijkheid zal geven 
over de begroting. 
De VVD heeft gevraagd of de belofte over de lasten blijft staan. Het is een toezegging die het 
college eenmalig heeft gedaan. Het gaat om een toezegging die in zijn algemeenheid is ge-
daan waardoor de belofte blijft staan. 
Alle fracties hebben aandacht gevraagd voor de kosten in het sociaal domein. Het is goed-
koop om te zeggen het college sluit zich aan bij de raad. Het college vindt het vervelend dat 
er nog geen greep is op deze kosten. Het college verwacht dat er in het voorjaar van 2016 
meer duidelijkheid gegeven kan worden over de cijfers in het sociaal domein. Hij hoopt dat 
de getallen dan zo goed en accuraat mogelijk gegeven kunnen worden. 
De raad heeft gevraagd of bij de Woonvisie het uitgangspunt in de sociale woningbouw so-
ber en doelmatig is. De WSL gaat over de invulling van de sociale woningbouw. De sociale 
nieuwbouw die de afgelopen periode is gerealiseerd kent een zeer hoge kwaliteit. Daaraan is 
ook een hoge huur verbonden en deze woningen bevinden zich allemaal aan de bovenkant 
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van de huurgrens. Leusden heeft behoefte aan een grotere variatie in de huursector. Er is 
ook behoefte aan kleinere en wellicht meer sobere woningen waardoor woningen voor een 
bredere doelgroep kunnen worden geproduceerd. De primaire verantwoordelijkheid daarvoor 
ligt bij de WSL. Het doel van het college is dat er vooral betaalbare woningen komen. 
De fractie van de PvdA-GroenLinks heeft gevraagd naar de kosten van de crisisopvang. In 
de Najaarsnota komt het college met een nadere duiding van de kosten die zijn gemaakt 
voor de crisisopvang. Hij kan op dit moment nog niet aangeven wat de consequenties zijn 
van andere vormen van noodopvang. In principe worden die kosten door het COA gedragen 
maar hij verwacht dat een deel van de kosten ook door de gemeente betaald moeten wor-
den. 
D66 heeft gevraagd naar de planning van een aantal beleidsstukken. Het college heeft daar 
eerder al met de raad over gesproken en aangegeven welke documenten wanneer verschij-
nen. In zijn algemeenheid is het zo dat het college in de loop van 2016 voor alle genoemde 
documenten met een actualisatie zal komen. 
 
Wethouder Overweg zegt dat de ChristenUnie-SGP een vraag heeft gesteld over de buiten-
ruimte. Het onderhoudsniveau is van B naar C gegaan. In de klachtenlijn is dat bijna niet 
merkbaar. Initiatieven komen langzaam op gang maar de aannemer heeft een jaar de gele-
genheid gekregen om zich in te werken. Er is een nulmeting gedaan en vanaf nu moet de 
aannemer gaan presteren. De tevredenheid is maatgevend voor de verlenging van het con-
tract. De initiatieven staan op www.onzebuitenruimte.nl. 
 
De burgemeester dankt de raad voor de complimenten over de bestuursstijl. De processen 
qua meedoen blijven altijd een punt van aandacht. Zij werkt met de griffier en de gemeente-
secretaris aan de voortgang van de Samenleving Voorop. Er wordt gewerkt aan een plan 
voor 2016 en zij zal samen met de raad kijken naar de stappen die gezet kunnen worden in 
de ontwikkeling van dit punt. Alle fracties hebben gesproken over het vluchtelingenprobleem 
en zij dankt de raad voor de complimenten over de crisisopvang die de gemeente Leusden 
samen met de gemeente Woudenberg heeft ingevuld. Het college is bijna dagelijks bezig 
met de uitvoering van de motie met betrekking tot het vluchtelingenprobleem. Er wordt ge-
sproken met het COA en de commissaris van de Koning en zij is van mening dat Leusden 
open en transparant is in de communicatie over de stand van zaken. Leusden is op dit mo-
ment niet in gesprek met het COA en zit niet in de eerste selectie van een mogelijke nood-
opvang. Als het college aangeeft dat het de noodopvang voor vluchtelingen op zich wil ne-
men, zal er niet gelijktijdig worden ingezet op een azc. 
 
De heer Piersma hoort de burgemeester zeggen dat de gemeente open communiceert. Hij 
spreekt regelmatig inwoners die daar anders over denken. Als er een bijeenkomst is waarbij 
vrijwilligers aanwezig zijn en deze een vraag stellen, voelen zij zich niet serieus genomen. Zij 
krijgen dan als antwoord dat het geen discussiebijeenkomst is maar dat er wordt geïnventa-
riseerd welke vrijwilligers de gemeenten kunnen helpen. Het kan niet zo zijn dat de Samen-
leving Voorop zich beperkt tot doelgroepen. De gemeente heeft nog wel eens de neiging be-
paalde groepen uit te roepen tot de samenleving. Als het gaat om de opvang van vluchtelin-
gen is het niet zo dat vrijwilligers de samenleving zijn. De samenleving zijn alle inwoners van 
Leusden. Hij vraagt of het college met een plan wil komen waarin op bepaalde terreinen 
open en transparant wordt aangegeven hoe Leusden daarmee omgaat. Hij heeft nu het ge-
voel dat een aantal mensen zich niet gehoord en gezien voelt. 
 
De burgemeester antwoordt dat zij deze mensen ook heeft gesproken. Zij heeft uitgelegd 
dat zij bij die mensen terugkomt op het moment dat de gemeente een concreet voorstel 
heeft.  
Als wordt gesproken over een azc, noodopvang of crisisopvang zijn er ook andere zaken no-
dig. Als het college het idee heeft dat Leusden serieus kans maakt op honorering van het 
COA dan maakt het college een plan en dan worden daarbij niet alleen de vrijwilligers be-
trokken maar de gehele bevolking van Leusden.  

http://www.onzebuitenruimte.nl/
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De heer Piersma vraagt of het college daarmee wil wachten tot het COA met een concrete 
vraag komt. Als er een grotere groep vluchtelingen komt die langer zal participeren in de sa-
menleving moet Leusden daar klaar voor zijn en een aantal zaken is nu al bekend. Waarom 
moet worden gewacht tot het COA met een concreet verzoek komt. De gemeente heeft het 
COA al een aanbod gedaan en kan zich nu voorbereiden op het geval dat. Dat doet het col-
lege nu niet.  
 
De burgemeester antwoordt dat dit een aanname is. Het college is achter de schermen druk 
bezig met allerlei scenario's in beeld te brengen. Zij vindt het beter om pas naar de bevolking 
toe te gaan op het moment dat er concrete voorstellen zijn. Eerder dan dat moment vindt zij 
het niet zinvol om met eventuele plannen naar de bevolking toe te gaan.  
 
De heer Genders herinnert de heer Piersma aan de strekking van de motie die door de raad 
is aangenomen. Hij heeft het idee dat er een ander soort motie hoort bij het plan dat de heer 
Piersma nu van het college vraagt. Hij ziet graag het voorstel voor die andere motie tege-
moet. 
 
De heer Piersma was niet plan met een motie te komen. Op het moment dat de raad een 
motie aanneemt waarin het college de vrijheid krijgt om met het COA in gesprek te gaan over 
noodopvang is het logisch dat het college met de bevolking in gesprek gaat over opvang. Als 
die mogelijkheid het college wordt geboden moet dat ook met de inwoners in gesprek gaan 
over de mogelijke consequenties die dat met zich meebrengt. Spreker is bij twee bijeenkom-
sten aanwezig geweest en hij vond het een uitstekende bijeenkomst voor die mensen die 
zich willen inzetten voor de vluchtelingenopvang. Er waren ook veel veelal jongere mensen 
aanwezig om vragen te stellen. Zij hadden het idee dat deze vragen niet aan bod kwamen. 
Het was misschien wel niet het juiste moment om die vragen te stellen maar deze vragen le-
ven wel in de samenleving. Hij ziet dat die vragen gaan broeien en dat wordt omgezet in een 
verkeerde emotie. Daarom is hij van mening dat de gemeente open in gesprek moet gaan 
om te voorkomen dat deze verkeerde emotie ontstaat. 
 
De heer Genders ziet daarin wel een dilemma. Enerzijds ziet hij de openheid waar het CDA 
om vraagt. Aan de andere kant vraagt het CDA van het college een plan waarin de 'als-dan'-
vraag wordt beantwoord. 
 
De heer Piersma wil, dat wordt verteld wat er gebeurt met scholen, woningen en veiligheid. 
 
De burgemeester wil graag openheid geven naar de samenleving. Zij wil ook geen verwar-
ring zaaien. Als het college zonder concreet plan gaat praten over mogelijke scenario's ont-
staat er een bepaalde onrust en daar voelt zij niets voor. Als de aanvraag voor noodopvang 
door het COA niet wordt gehonoreerd en op dit moment heeft zij nog geen enkel signaal dat 
het COA het aanbod zal honoreren, heeft een dergelijk gesprek weinig zin.  
 
De heer Piersma merkt dat de mensen in de samenleving niet op dezelfde manier denken 
als de raad of het college. Wethouder Van Beurden heeft aangegeven dat Leusden voor 
2015 en 2016 ongeveer 120 woningen moet realiseren voor statushouders. Er zijn ontwikke-
lingen gaande en de inwoners voelen dat als een grote opgave. Hij verzoekt het college de 
informatie op de juiste manier weer te geven waardoor het voor mensen behapbaar wordt. 
 
De burgemeester antwoordt dat zij aangeeft wat de koers van het college is. Zij denkt dat 
het college voor een deel de stappen zet die het CDA vraagt.  
Op de website en in persberichten worden de verschillende soorten van opvang uitgelegd. 
Daarbij wordt ook het statushoudersverhaal betrokken. Dit is de informatie die het college op 
dit moment kan verstrekken maar het is een dynamisch dossier en het kan volgende week 
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zomaar anders zijn. Op het moment dat een volgende stap wordt gezet zal het college de 
inwoners daarover informeren en met hen in gesprek gaan. 
 
Zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad de begroting 2016 van de algemene 
dienst vast te stellen.  
 
6a. Motie Gemeentenieuws in de krant  
De heer Spijkerman zegt dat hij de motie namens de werkgroep zal toelichten. De werk-
groep constateert dat de afstand tussen politiek en burgers groter wordt. De werkgroep wil 
nadenken over een manier hoe de raadscommunicatie dichter bij de inwoners gebracht kan 
worden. Er is veel veranderd door de komst van allerlei vormen social media in de wereld. 
Het gemeentenieuws is verdwenen uit de kranten en er komt een nieuwe website van de 
gemeente. De bouw van het nieuwe huis voor de gemeente biedt ook kansen om eventuele 
veranderingen op het gebied van communicatie door te voeren. De werkgroep heeft nage-
dacht over het doel van de raadscommunicatie. Via deze raadscommunicatie wil de werk-
groep dat de gemeenteraad herkenbaarder wordt voor haar inwoners. Een ander achterlig-
gend doel is de betrokkenheid en de deelname van de inwoners bij het politieke proces te 
vergroten. De werkgroep heeft in kaart gebracht welke voorzieningen al aanwezig zijn in de 
gemeente. Vervolgens is gekeken naar nieuwe manieren waarop gecommuniceerd kan wor-
den. Communicatie is een wederkerig proces. De werkgroep is van mening dat de gemeente 
zich daarin proactiever moet opstellen. De werkgroep is van mening dat de politiek meer 
naar de inwoners toe moet gaan en dat kan ook via de meerde digitale wegen. Hij vraagt 
daarbij ook aandacht voor de jongere inwoners tussen de zestien en twintig jaar. Deze groep 
jongeren is politiek minder goed te benaderen. Voor de jeugdgemeenteraad is een goede 
oplossing gevonden. Het doel is dat de werkgroep komt tot een totaal raadscommunicatie-
plan en dat daarbij wordt gekeken hoe de samenleving beter bij de politiek kan worden be-
trokken. Er is een onderdeel uit de motie dat sneller geregeld moet worden. Dat is de ruimte 
die de gemeente altijd had op de gemeentepagina in de krant. De raad heeft in de vorige 
raadsperiode besloten de gemeentepagina in de krant te schrappen. Diverse partijen horen 
daar vanuit de samenleving klachten over. Om die reden heeft de werkgroep besloten het 
punt over het gemeentenieuws naar voren te halen. Hij dient daarvoor de volgende raads-
breed ondertekende motie in. 
 
"De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 12 november 2015; 
 
overwegende dat: 
- de raad in de vorige raadsperiode met argumenten heeft besloten geen gemeentenieuws 

meer in de krant te plaatsen; 
- het plaatsen van gemeentenieuws in de papieren krant kennelijk voorziet in een vraag en 

behoefte bij een deel van de Leusdense bevolking; 
- het op een vernieuwde manier gebruikmaken van dit communicatiemiddel, in samenhang 

met digitale communicatie, tegemoet kan komen aan bovenstaande behoefte; 
- ook de raad van dit communicatiemiddel gebruik kan maken en daarmee zichtbaarder 

voor de inwoners kan worden; 
 
verzoekt het college: 
- vanaf januari 2016 weer gemeentenieuws ( in een nieuwe vorm) in de papieren krant op 

te laten nemen; 
- in de begroting vanaf 2016 een bedrag beschikbaar te stellen voor het opnieuw opnemen 

van gemeentenieuws in de krant; 
 - dit bedrag bij de behandeling van de Najaarsnota in december 2015 door de raad vast te 

stellen; 
- na een jaar deze nieuwe vorm van gemeentenieuws in de krant te evalueren; 
 
en gaat over tot de orde van de dag." 
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De voorzitter vindt het een duidelijk signaal en ook zij hoort ook dat inwoners de gemeente-
pagina missen. Ze is blij dat de raad weinig kaders meegeeft en een nieuwe vorm van publi-
ceren vraagt. In de werkgroep is hierover al gesproken en zij geeft aan dat het gemeente-
nieuws niet vanuit het gemeentehuis gevuld zal worden. Er wordt gekeken of het mogelijk is 
dat mensen uit de samenleving deze pagina kunnen vullen. Dat idee moet nog verder wor-
den uitgewerkt. Zij zal proberen om vanaf januari 2016 het gemeentenieuws weer op te laten 
nemen in de papieren krant. Zij zal de motie verder uitwerken tot een voorstel. Bij de Na-
jaarsnota zal bekend zijn wat de kosten hiervan zijn en hoe deze gedekt zullen worden. 
 
De motie wordt unaniem aangenomen.  
 
De voorzitter geeft aan dat er een verzoek ligt om agendapunt 7a de motie over de open-
stelling van de Liniedijk naar voren te halen. De raad kan zich hierin vinden. 
 

7a. Motie openstelling Liniedijk 
Mevrouw Pouwels zegt dat zij aanwonende is van dat deel van de Liniedijk. Zij kan een mo-
gelijk belang hebben en trekt zich om die reden terug bij dit agendapunt. 
 
De heer Kroeze zegt dat er in het voorjaar van 2016 veel reuring is ontstaan bij omwonen-
den van de Liniedijk. Er is een actiecomité opgericht en er is door de raad een motie inge-
diend die destijds is verworpen. Na de herstelwerkzaamheden waren de omwonenden te-
vreden en de dijk kon als vanouds weer bewandeld worden. Omdat er binnen het project een 
deel Liniedijk-Noord was voorzien heeft de raad afgesproken dat zich een herhaling van dit 
traject niet voor zou doen. En er zouden goede afspraken met bewoners worden gemaakt en 
het plan moest een breed draagvlak hebben. Dat er nu toch weer een motie moet worden in-
gediend zegt veel. Er is geen draagvlak onder de aanwonenden voor dit plan. Bewoners 
voelen zich niet gehoord en hebben sterk het gevoel dat er sprake is van eenrichtingsver-
keer. Het besluit tot openstelling voor dat deel van de Liniedijk gebeurt op basis van raadple-
ging van externen. Dat past niet bij de Samenleving Voorop. Hij dient de motie mede na-
mens de VVD in en hij hoopt dat de andere fracties de motie zullen ondersteunen. 
 
"De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen 12 november 2015; 
 
overwegende dat: 
- de gemeente de Liniedijk, tussen ’t Zicht en de Vlietsingel, open wil stellen voor publiek 

door middel van de aanleg van een wandelpad;  
- de inwoners in een brief aan de raad hebben aangegeven dat zij zich door de gemeente 

niet gehoord voelen; 
- alternatieve routes om de Liniedijk wel zichtbaar, maar niet toegankelijk te maken, niet zijn 

onderzocht; 
- het college eerder dit jaar heeft toegezegd de communicatie met omwonenden te verbete-

ren, ten opzichte van de communicatieaanpak die was toegepast bij de Liniedijk-Zuid tot 
aan de Cohensteeg; 

 
verzoekt het college: 
-  conform afspraak de Liniedijk van ’t Zicht tot en met de Vlietsingel in goed overleg met de 

aanwonenden te realiseren en met een nieuw plan te komen, waarvoor draagvlak is;  

 

en gaat over tot de orde van de dag." 
 
De heer Anten zegt dat de PvdA-GroenLinksfractie zich zorgen maakt. Hij wil dat de ge-
meente en de contactgroep nogmaals met elkaar aan tafel gaan zitten om tot een oplossing 
te komen. Hij heeft het idee dat de contactgroep van mening is dat zij te weinig wordt ge-
hoord door de gemeente. De gemeente heeft verschillende acties uitgevoerd en hierover uit-
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leg gegeven. Hij is van mening dat de onderlinge verhoudingen behoorlijk verstoord zijn. Hij 
pleit ervoor dat beide partijen opnieuw met elkaar om de tafel gaan zitten en de argumenten 
opnieuw uitwisselen om zo tot een compromis te komen. 
 
De heer Roskam zegt dat de Liniedijk de gemoederen bezig houdt. Een deel van de bevol-
king zou niet blij zijn als de plannen van de gemeente worden doorgezet. Tijdens een eerde-
re bijeenkomst heeft de wethouder aangegeven dat er zeven modellen waren waaruit geko-
zen kon worden. Tijdens die bijeenkomst, waar ongeveer twintig van de 29.000 inwoners 
aanwezig waren, hebben vijftien mensen voor één model gestemd. Dat plan is in uitvoering 
genomen. Omwonenden hebben een deskundige benaderd en zij presenteren een goed on-
derbouwd plan. Toch gaat het weer mis. Hij heeft van de aanwonenden en andere belang-
hebbenden begrepen dat de gemeente niet serieus met hen omgaat. Vandaag, 12 november 
2015, ontvangen de bewoners een brief van de wethouder over deze kwestie. Hij vraagt zich 
af of hier sprake is van een list maar hij wil dit woord graag op andere manier vormgeven. 
L staat voor luisteren. 
I staat voor inwoners. 
S staat voor serieus nemen. 
T staat voor totaalbeeld. 
Dan kan het woord list kan ook worden gebruikt om te komen tot een oplossing. De VVD 
steunt de motie zoals die is ingediend. Hij denkt dat de motie zo is geformuleerd dat de wet-
houder voldoende ruimte heeft om tot een goede dialoog te komen met de bewoners. 
 
De heer Anten zegt dat de motie spreekt over een nieuw plan. Er hoeft geen nieuw plan te 
komen omdat er goede plannen aanwezig zijn. De plannen moeten tot elkaar komen en hij 
pleit niet voor een nieuw plan. Hij wil dat beide partijen opnieuw met elkaar in gesprek gaan. 
Als de motie wordt aangepast kan hij zich daarin vinden. 
 
De heer Spijkerman vindt dat het gebied te mooi is om daar steeds strijd over te leveren. 
Eerder is al gesproken over de communicatie en als hij leest wat de gemeente tot nu toe 
heeft gedaan constateert hij dat deze wel heeft geprobeerd de omwonenden erbij te betrek-
ken. Als hij het uitvoeringsprogramma 2012-2015 er op naleest over de Liniedijk-Noord staat 
er letterlijk: de planvorming voor de exacte locatie van het wandelpad wordt in samenspraak 
met de omliggende bewoners bepaald. Via een bijeenkomst kunnen de bewoners hun idee-
en naar voren brengen om zo draagvlak te krijgen. Hij vraagt zich af wat er is gebeurd met 
de behoefte om dat draagvlak bij de bevolking te vinden voor dat wandelpad. Er wordt geko-
zen om het plan door te voeren zoals dat er nu ligt. Hij heeft ook nog een opmerking over het 
beleefbaar maken van de Grebbeliniedijk. In het voorliggende plan staat dat de uitvoering al-
leen gerealiseerd kan worden door het gebied toegankelijk te maken. Hij vraagt zich af of dat 
werkelijk zo is. Kan de wethouder daar een nadere toelichting op geven? Bij bedrijventerrein 
de Horst is gekeken hoe de Grebbeliniedijk op een andere manier beleefbaar gemaakt zou 
kunnen worden door daar bijvoorbeeld een monument te plaatsen. Er zijn verschillende vari-
anten gepresenteerd waarbij de Liniedijk op een andere manier beleefbaar gemaakt kan 
worden. Kan voor dit stuk van de Liniedijk ook naar een dergelijke alternatieve oplossing 
worden gekeken? Dit deel van de Liniedijk heeft een aparte ontwikkeling doorgemaakt want 
het is veertig jaar lang ontoegankelijk geweest. Daardoor heeft zich daar een bijzonder stuk 
natuur ontwikkeld. Dat blijkt ook uit het rapport over de flora en de fauna. 
Met betrekking tot de motie geeft hij aan dat het woord 'nieuw' onder het kopje 'verzoekt het 
college' er beter uit gehaald kan worden. Verder wil hij graag dat de andere partijen zoals de 
Stichting Grebbelinie, Staatsbosbeheer en de historische vereniging bij het vervolgproces 
worden betrokken. 
 
Wethouder Overweg geeft aan dat de heer Anten vraagt of het college opnieuw in gesprek 
wil gaan met de omwonenden. De gemeente heeft met omwonenden gesproken en de ar-
gumenten zijn over en weer uitgewisseld. Volgens hem is de relatie niet verstoord en als dat 
wel zo is zal hij deze graag herstellen. De gemeente heeft in het plan uitgesproken dat de Li-
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niedijk toegankelijk gemaakt moet worden inclusief het deel waarover nu wordt gesproken. 
Vanuit dat kader is spreker de gesprekken met de omwonenden aangegaan. De omwonen-
den zijn met een alternatief plan gekomen. Dat plan gaat niet door het gebied maar om het 
gebied heen. De gemeente heeft aangegeven dat die visie niet overeenkomt met de kaders 
die zijn gesteld. Vervolgens heeft de gemeente het besluit tot openstelling genomen. De in-
vulling van die openstelling wordt in overleg met de inwoners van Leusden gedaan. Als de 
raad van mening is dat dit deel van de Liniedijk niet toegankelijk moet worden gemaakt moet 
de raad dat aangeven en zal hij dat nieuwe kader gebruiken voor het vervolgtraject. Als de 
raad hem de opdracht geeft opnieuw met omwonenden in gesprek te gaan is hij van mening 
dat de argumenten zijn uitgewisseld. Zowel de gemeente als de omwonenden hebben ge-
bruik gemaakt van experts en die meningen kunnen uiteenlopen. Kijkend naar de Wet flora 
en fauna mag de gemeente het gebied openstellen. Hij begrijpt de argumenten van de om-
wonenden. Als de raad een extra kader wil stellen moet daarin worden aangegeven dat de 
gemeente het gebied niet moet openstellen. Als de raad hem dat kader meegeeft, zal hij op-
nieuw kijken hoe hij het wandelpad om dat gebied heen kan leiden. De motie zoals die nu 
voorligt, geeft aan dat hij het gebied niet moet openstellen maar een pad moet aanleggen dat 
om het gebied heen gaat. Het advies van het college is dat de raad zich aan het oorspronke-
lijke plan moet houden en het gebied openstelt. 
 
De heer Roskam zegt dat de wethouder refereert aan een besluit. Is dat besluit door de ge-
meenteraad genomen? 
 
Wethouder Overweg antwoordt dat het masterplan is vastgesteld door de vorige raad. Dat 
plan wordt nu in verschillende delen uitgevoerd. De gemeenteraad kan daar altijd nog een 
extra kader aan toevoegen. 
 
De heer Roskam wil de motie als volgt wijzigen: 
 
"verzoekt het college: 
- conform afspraak de Liniedijk van 't Zicht tot en met de Vlietsingel in goed overleg met de 

aanwonenden en andere relevante partijen te realiseren en met een plan te komen, waar-
voor draagvlak is, waarbij openstelling, beleving en toegankelijkheid ruim mogen worden 
geïnterpreteerd; 

 
en gaat over tot de rode van de dag." 
 
Wethouder Overweg zal de motie als volgt interpreteren: de raad geeft aan dat er draagvlak 
moet komen. Het is bekend dat aanwonenden geen openstelling van het gebied willen. Dus 
komt de variant die langs de Randweg gaat in beeld. Als de raad dat voldoende vindt, gaat 
hij die variant uitvoeren. Als de raad de motie aanneemt, wat hij niet adviseert, wordt de 
voorliggende variant uitgevoerd. Als hij niet om het gebied heen gaat, zal hij geen draagvlak 
vinden bij de omwonenden. 
 
De heer Roskam zegt dat de wethouder wel heel kort door de bocht reageert. Als dat de in-
terpretatie van de wethouder is, zegt hij niet direct nee. De raad creëert een bepaalde ruimte 
en als de wethouder dit uitlegt als een variant die om het gebied heen gaat, heeft hij daar zijn 
bedenkingen bij. 
 
De heer Anten geeft aan dat het de bedoeling is dat een openstelling mogelijk moet zijn en 
dat dit in overleg met omwonenden moet worden besproken. Die gesprekken zullen tot een 
uitleg leiden en de raad maakt geen keuze voor een pad door of een pad langs het gebied. 
Wethouder Overweg is van mening dat de raad om de zaak heen draait. Hij wil een duidelij-
ke uitspraak of het pad wel of niet over de Liniedijk moet komen. Als hij draagvlak bij de om-
wonenden moet creëren zal hij geen andere beslissing kunnen nemen dan om het gebied 
heen een pad aan te leggen. Als de raad aangeeft dat hij nogmaals met omwonenden in ge-
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sprek moet, antwoordt hij dat dit al vele malen ook in aanwezigheid van experts heeft plaats-
gevonden. De partijen komen er gezamenlijk niet uit.  
 
De heer Roskam zegt dat de tekst uit de motie gehandhaafd blijft en de raad accepteert in-
terpretatie van de wethouder.  
 
De heer Van den Brink geeft aan dat de fractie van de ChristenUnie-SGP zich onthoudt van 
stemming. De eerste reden is dat een van de fractieleden langs het gebied woont waarover 
nu wordt gesproken. De tweede reden dat hij zich onthoudt van stemming is dat de wethou-
der er alles aan heeft gedaan om het gesprek met de aanwonenden te voeren. De gemeente 
is het niet eens kunnen worden met de aanwonenden. Op dat moment moet er een knoop 
worden doorgehakt en hij vindt het antwoord dat daarop is gegeven onvoldoende. 
 
De motie wordt met 18 stemmen voor aangenomen. De fractie van de ChristenUnie-SGP 
onthoudt zich van stemming. 
 
7. Toekomstvisie RWA/Amfors 
De heer Van Halderen zegt dat D66 het voorstel om met de uitgangspunten in te stemmen 
zal steunen. Hij zal geen nadere zienswijze indienen en zal om strategische redenen de fi-
nancieel-economische gegevens van RWA/Amfors onder de geheimhoudingsplicht plaatsen. 
Met het plan om RWA/Amfors om te vormen tot een mensontwikkelbedrijf volgt Leusden de 
richting die door andere gemeenten al is ingezet. Hij denkt dat veel andere gemeenschappe-
lijke regelingen het idee om te komen tot een mensontwikkelbedrijf over zullen nemen. De 
nota beschrijft in essentie de wijzigingen in structuur, de veranderingen van de gemeen-
schappelijke regeling RWA/Amfors in een bedrijfsvoeringsorganisatie en andere stappen om 
een werkbaar geheel te creëren. Wat het succes van die organisatie zal bepalen is de reali-
sering van de doelstellingen binnen de kaders van de nieuwe structuur. Een bedrijf dat plan-
nen maakt hoort ook aandacht te schenken aan een strategie die inzetbaar is als zaken niet 
lopen zoals gepland. Ook het mensontwikkelbedrijf zal niet immuun zijn voor verrassingen. 
Hij vindt het jammer dat de rapportage van bureau Langedijk SWO en de toekomstvisie geen 
aandacht schenken aan de macro-omgeving. Hij denkt daarbij aan eventuele marktontwikke-
lingen zoals de opkomst van detacheringsbedrijven die zich ook op deze doelgroep richten. 
Hij vraagt het college dit nadrukkelijk onder de aandacht te brengen bij de partners en daar-
mee rekening te houden bij verdere stappen. 
De voorgestelde geheimhouding is niet iets waar D66 in het algemeen erg warm voor loopt. 
In dit geval kan zijn fractie wel begrip opbrengen voor de gedachte dat het openbaar maken 
van cijfers nadelig kan zijn voor RWA/Amfors. De grote maar die aan deze geheimhouding is 
verbonden, ligt in het Burgerlijk Wetboek. RWA/Amfors is een BV en heeft een wettelijke pu-
blicatieplicht. Door haar omzet en personeelsbestand valt RWA/Amfors onder de bedrijfs-
klasse middelgroot en kan daardoor niet volstaan met het publiceren van een verkorte ba-
lans met een beperkte toelichting. De wet zegt: "de winst- en verliesrekening met de toelich-
ting geeft getrouw duidelijk en stelselmatig de grootte van het resultaat van het boekjaar en 
zijn afleiding uit de posten van baten en lasten weer". Als de gemeente de geheimhouding 
op deze manier accepteert, zou dat buiten hetgeen wordt gepubliceerd niet gebruikt kunnen 
worden bij de discussies. Hij hoort graag van de wethouder of dit correct is. 
 
De heer Roskam zegt dat het goed is dat uitgebreid aandacht wordt besteed aan RWA/Am-
fors. Het is goed dat het onderwerp niet als een hamerstuk wordt afgehandeld. Het gaat om 
een nieuwe opzet waarbij wordt gesproken over een groep inwoners met een beperking tot 
de reguliere arbeidsmarkt. Het besluit heeft een impact op de komende dertig jaar. Tegelij-
kertijd gaat de deur dicht voor andere inwoners die voorheen mogelijk wel in aanmerking 
kwamen voor het werkzaam kunnen zijn in een beschutte omgeving. De huidige categorie 
medewerkers behoudt zijn rechten tot aan het pensioen. Geen enkele andere medewerker 
heeft een garantie die zo ver gaat als wordt voorgesteld bij dit raadsvoorstel. Het leiden van 
een dergelijk bedrijf is een verhaal apart en kent de nodige risico's voor de sponsoren en 
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daaronder valt ook de gemeente Leusden. Tegelijkertijd is hij tevreden met de kostenbespa-
ring zoals die tot nu toe heeft plaatsgevonden. Ook in de ontwikkeling tot een mensontwik-
kelbedrijf zal er een goede zorg moeten zijn voor het financiële deel. Luisterend naar de 
WMO-adviesraad en de cliëntenraad speelt er een aantal zaken zoals het buitenplaatsen en 
het vaststellen van criteria voor herplaatsing. Ook is aangegeven dat cliënten liever blijven 
werken op hun huidige werklocatie. Hij heeft ook de brief van de OR gelezen en hij begrijpt 
dat de invalshoek van de OR anders is dan die van de sponsoren. Het gaat om het behoud 
van arbeidsplaatsen ten opzichte van de nieuwe participatiewetgeving. Dat is een lastig. De 
meeste mensen met een gewone arbeidsrelatie moeten er niet aan denken dat zij nadat zij 
bijvoorbeeld tien jaar op dezelfde plek werken ineens te horen krijgen dat zij elders een 
werkplek moeten aanvaarden. Dat wordt voor een deel wel van deze groep mensen ge-
vraagd. De VVD denkt, met de wetenschap dat in het normale bedrijfsleven ook al mensen 
met een beperking werken, het mogelijk moet zijn deze markt verder te verkennen. Betrok-
ken gemeenten kunnen nu al een zuigkracht genereren voor inbesteed werk. Dat kan nog 
verder worden uitgebreid. Hij vraagt aan de wethouder wat de nieuwe criteria worden voor 
de toekomst. Vanuit welk oogpunt wordt eenmaal per halfjaar naar de resultaten gekeken. 
Om hoeveel procent inbesteed werk gaat het en hoe verloopt het ontwikkelproces mensge-
richtheid. Is dat meer dan 5% van de populatie en welke feitelijke uitbesteding heeft plaats-
gevonden. Welke terugval is er bij de mensen en wanneer is de volgende stap om de twee 
bedrijven RWA/Amfors samen te voegen tot één geheel. Wanneer wordt de bestuurscultuur 
veranderd? De VVD kan zich vinden in de voorgestelde constructie maar vindt dat een 
mensontwikkelbedrijf moet samengaan met een verbeterde economische haalbaarheid. Ze-
ker waar het gaat om een andere groep mensen in de samenleving die hier niet meer aan 
mee kan doen en via het participatietraject zijn weg moet vinden zonder alle garanties. Voor 
deze categorie mensen heeft de gemeente een verantwoordelijkheid. De VVD stemt in met 
het voorliggende voorstel maar hij vraagt de wethouder nog wel aandacht te besteden aan 
de toetsingscriteria en de bestuursstructuur. 
 
De heer Van den Brink zegt dat spreken over RWA/Amfors een moeilijke zaak blijft. De 
raadsleden staan op grote afstand van deze organisatie en dat geldt zeker voor de toe-
komstplannen. De cliëntenraad vraagt specifiek aandacht voor passend werk. Wat wordt 
daaronder verstaan en wie bepaalt wat dat is. Dit moet goed geregeld worden en tevens 
moet daartegen ook bezwaar gemaakt kunnen worden. Hij vraagt de wethouder om vooral 
voor dit punt aandacht te houden. Een goede organisatie voor de detachering is ook van 
groot belang. Er moet op worden toegezien dat de samenwerking van RWA/Amfors met het 
reguliere bedrijfsleven goed verloopt. Een ander punt van aandacht blijft de bedrijfsvoering 
van deze organisatie. Kloppen de verstrekte cijfers? Blijven de mensen gemotiveerd? Tot 
slot vraagt hij aandacht voor de geheimhoudingsplicht. Hij hoort graag of de wethouder dit 
heeft besproken in het algemeen bestuur en wat daarvan de uitkomst is. Volgens hem wor-
den niet de cijfers uit de jaarstukken geheimgehouden. Bij bullet 2 leest hij dat de opgelegde 
geheimhouding op de financieel-economische gegevens van RWA/Amfors ligt. Tijdens de In-
formatieronde heeft hij gevraagd om een eindtermijn voor deze geheimhouding. Als die ter-
mijn is verlopen kan altijd worden besloten deze geheimhoudingstermijn te verlengen. De 
fractie van de ChristenUnie-SGP kan instemmen met het raadsvoorstel en zal net als alle 
andere fracties de vinger aan de pols houden. 
 
Mevrouw Koetsenruijter zegt dat de PvdA-GroenLinksfractie het RWA/Amfors-dossier een 
dossier met veel pijnpunten vindt. Het is een dossier dat al verschillende raadsperioden op 
de agenda staat. Al vaker zijn scenario's uitgewerkt waarin een bestendig toekomstbeeld is 
geschetst. Haar fractie is blij met de uitkomsten van het onderzoek en de geschetste scena-
rio's die verder worden onderzocht. Net als andere partijen is zij van mening dat mensen met 
een arbeidsbeperking binnen de mogelijkheden die zij hebben toch moeten kunnen participe-
ren in de maatschappij. Zinvolle arbeid draagt bij tot welzijn en gezondheid. In deze tijd kan 
het niet anders dan dat de RWA/Amfors-visie mens georiënteerd is. Het is de missie dat de 
huidige medewerkers in groepsverband gedetacheerd worden. De PvdA-GroenLinksfractie 
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staat achter die visie maar zij hoopt dat RWA/Amfors zo snel mogelijk een mensontwikkel-
bedrijf wordt. Zij vindt het belangrijk dat RWA/Amfors inspanningen levert om voor de ko-
mende jaren genoeg relevant en passend werk te leveren. Daarnaast moet er goed worden 
gecommuniceerd met de medewerkers over de verdere ontwikkeling van RWA/Amfors. Het 
is geen makkelijke opgave om acquisitie te voeren in deze periode en zij is benieuwd naar 
de tussentijdse rapportage. RWA/Amfors moet de tijd krijgen om de scenario's verder uit te 
werken en te onderzoeken welke bedrijfstakken op termijn kunnen blijven bestaan en welke 
afgestoten moeten worden en welke onderdelen voor groepsdetachering worden voorge-
steld. RWA/Amfors heeft een goede koers ingezet en zij is tevreden over de informatiebij-
eenkomst. Uiteraard heeft zij ook zorgen en zij bekijkt die zorgen dan vooral vanuit het per-
spectief van de medewerkers. In Leusden zijn een aantal mensen die waarschijnlijk niet uit 
zullen stromen naar passend werk en die nog langdurig beschut werk blijven uitvoeren. Daar 
moet een passende oplossing voor komen en tijdens de informatiebijeenkomst is toegezegd 
dat hiernaar zal worden gekeken. De top van RWA/Amfors is fors en ook hierin wordt een 
andere organisatiestructuur voorgesteld. Hoe dat in de praktijk zal werken is nog een groot 
vraagteken. Zij gaat ervan uit dat de raad regelmatig zal worden geïnformeerd zoals dat tot 
nu toe ook is gebeurd. 
 
De heer Piersma zegt dat er over een grote verantwoordelijkheid van de gemeente wordt 
gesproken inzake een zeer kwetsbare groep medemensen. Het CDA is tevreden met het 
principe dat er wordt gewerkt met een mensontwikkelbedrijf. De mens staat centraal en er 
moet goed voor deze mensen worden gezorgd. Hij heeft de wethouder gevraagd hoe het 
bedrijfsleven tegen deze ontwikkelingen aankijkt. Hij hoopt dat de samenwerkende gemeen-
ten in de regio het redden om samen met RWA/Amfors een ontwikkeling door te maken naar 
een mensontwikkelbedrijf waar mensen door groepsdetachering in een veilige omgeving hun 
werk kunnen uitvoeren op een manier die bij hen past. 
Het zal steeds moeilijker worden dit soort bedrijven overeind te houden. Er is geconstateerd 
dat op een zeker moment de mensen die de omzet in het bedrijf brachten eigenlijk moeten 
uitstromen naar het bedrijfsleven. Dan blijft er een doelgroep over die moeilijk te plaatsen is. 
Het CDA heeft geen aanmerkingen op het stuk en hij wenst de wethouder veel succes bij het 
realiseren van een goed mensontwikkelbedrijf.  
 
Wethouder Dragt dankt de raad voor de uitgesproken steun voor het voorstel. D66 heeft 
aandacht gevraagd voor de situatie met betrekking tot de wettelijke publicatieplicht. Daar 
moet de BV RWA/Amfors gewoon aan voldoen. Het bedrijf volgt daarin de wettelijk voorge-
schreven regels. Bij de geheimhouding gaat het om bepaalde detailgegevens van onderde-
len van RWA/Amfors. Er is met name naar de verschillende onderdelen van RWA/Amfors 
gekeken en wat het zou betekenen als daar andere ontwikkelingen in plaatsvinden. Er is na-
drukkelijk naar die financiële cijfers gekeken en in het belang van het zoeken naar een nieu-
we oplossing voor sommige van die deelbedrijven is gevraagd om de geheimhoudingsplicht. 
Er is ook aandacht gevraagd voor de opkomst van andere detacheringsbedrijven die moge-
lijk nieuwe ontwikkelingen in de Participatiewet volgen. Dat is ook wat de deelnemende ge-
meenten doen. Het gaat over de situatie bij RWA/Amfors in het kader van haar functie als 
gemeenschappelijke regeling voor SW-bedrijven. Ten aanzien van de invulling van de Parti-
cipatiewet is gezegd dat er wordt gezocht naar mensen die vallen onder de Participatiewet 
en die in de oude regeling wellicht binnen een SW-bedrijf terechtgekomen zouden zijn. Deze 
mensen zullen in de toekomst zo veel mogelijk bij reguliere bedrijven geplaatst moeten wor-
den. In sommige gevallen kan RWA/Amfors een goede plek zijn om mensen vanuit de Parti-
cipatiewet daar onder te brengen. Het zal heel lastig zijn mensen met een beschutte werk-
plek bij een regulier bedrijf onder te brengen waar zij op dezelfde manier kunnen werken als 
bij RWA/Amfors. Nadrukkelijk zal bij RWA/Amfors nog steeds de opdracht liggen om het be-
schutte werk voor een belangrijk deel daar uit te voeren. Dat zal ook in de toekomst zo blij-
ven. De VVD vraagt naar de invulling van passend werk. Het gaat erom dat er voor deze 
mensen wordt gezocht naar passend werk. De gemeenten hebben de opgaaf om te kijken of 
er vanuit de bestaande werksituatie naar een nieuwe werksituatie toegewerkt kan worden. Er 
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zal een oproep worden gedaan aan het reguliere bedrijfsleven om daar een verantwoorde-
lijkheid in te nemen. Dat geldt zowel voor de invulling van de Participatiewet als ook voor de 
invulling van de detacheringsopgave die bij RWA/Amfors ligt. De gemeenten moeten af van 
het idee dat er wel ergens een 'hokje' is waar deze mensen in gestopt kunnen worden. De 
mensen waar het hier om gaat zijn een essentieel onderdeel van deze maatschappij en be-
drijven hebben een medeverantwoordelijkheid om deze mensen een goede werkomgeving te 
bieden. 
 
De heer Roskam bedoelde te zeggen dat deze groep mensen heel kwetsbaar is. Voor men-
sen zonder beperking is het heel makkelijk oordelen als het gaat om een verandering van 
werkomgeving. 
 
Wethouder Dragt zegt dat het gaat om passend werk. Niet iedereen heeft dezelfde norm bij 
passend werk. De bestuurders, de vertegenwoordigers van de gemeenten ofwel de aan-
deelhouders vragen daar ook aandacht voor. Tweemaal per jaar is er vanuit het algemeen 
bestuur overleg met de cliëntenraad. De cliëntenraad geeft die situaties aan die volgens de 
inzichten van de medewerkers niet voldoen aan de criteria voor passend werk. Zonder dat er 
over individuele gevallen wordt gesproken wordt daar wel naar gekeken. Het blijft altijd een 
zoektocht en de bestuurders hebben daar zeker aandacht voor. 
Hoe worden de nieuwe criteria in de toekomst gemeten en getoetst. Binnen het totale bedrijf 
van RWA/Amfors zitten bedrijfsonderdelen die nu in hun eigen setting en besloten sfeer 
werkzaamheden uitvoeren die eigenlijk ook door industriebedrijven uitgevoerd kunnen wor-
den. Die werkzaamheden worden vaak in concurrentie met die industrie uitgevoerd. In veel 
gevallen verliest RWA/Amfors die concurrentieslag. Er wordt nu gezegd dat juist voor dit 
soort werkzaamheden de samenwerking met die bedrijven moet worden gezocht. Wellicht 
kan een bepaald bedrijfsonderdeel van RWA/Amfors worden ondergebracht bij dat marktge-
richte reguliere bedrijf. Metafors is een bedrijf dat voor 100% produceert voor de industrie. Hij 
kan zich voorstellen dat er metaalverwerkende bedrijven zijn die samen met Metafors tot een 
goede bedrijfsfilosofie kunnen komen. Wellicht kan een dergelijk marktbedrijf Metafors over-
nemen. Dat is waar in de toekomst over wordt gesproken. Die uitkomsten moeten worden 
gemeten. Daarnaast moet worden gekeken welke mogelijkheden de bedrijven hebben inge-
vuld om de mensen die bij RWA/Amfors werken hoger op de participatieladder aan het werk 
te krijgen. 
Het resultaat voor de toekomst zal zijn dat er een bedrijf komt dat mens georiënteerd is en 
niet meer product georiënteerd werkt. RWA/Amfors koopt hallen en machines en daar wordt 
het werk mee uitgevoerd. Naar de toekomst ontstaat een bedrijf dat samenwerking zoekt met 
andere bedrijven waar deze mensen worden gedetacheerd. Hij schat dat het hele omvor-
mingsproces twee tot vijf jaar zal duren. Het is de bedoeling dat er over vijf jaar een slanker 
en strakker georganiseerd bedrijf staat. 
De ChristenUnie-SGP-fractie heeft gevraagd naar de duur van de geheimhoudingsplicht. 
Daarover is binnen het bestuur nog niet gesproken maar hij heeft dit punt wel met de directie 
van RWA/Amfors besproken. De directie geeft aan dat het transformatieproces dat zij voor 
ogen hebben ongeveer vijf jaar zal duren. De directie wil dat de geheimhoudingsperiode voor 
die vijf jaar vastligt. 
Het CDA heeft gevraagd naar de koppeling met reguliere bedrijven. Het is niet altijd makke-
lijk maar er zijn in deze regio wel bedrijven waarmee deze koppeling gevonden wordt. 
De vraag van de VVD over de bestuursstructuur heeft hij meegenomen in zijn beantwoording 
over de ontwikkelingsperiode die RWA/Amfors nu ingaat. Spreker denkt dat de nu voorge-
stelde tussenstructuur geschikt is voor het onderhandelingsproces van de verschillende be-
drijven. Er wordt nu met diverse bedrijven gesproken over het uitplaatsen van verschillende 
bedrijfsonderdelen. De leiding van het bedrijf bestaat nu uit de directie en de Raad van 
Commissarissen. Zij zijn gezamenlijk in charge om deze onderhandelingen te begeleiden en 
uit te voeren. Op het moment dat de Raad van Commissarissen wordt weggehaald en er één 
bedrijf van wordt gemaakt zijn de wethouders, de AB-leden, de gesprekspartners van de di-
rectie. Hij denkt dat het bij dit soort onderhandelingen niet verstandig is dat de wethouders 
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die onderhandelingen voeren. De wethouders zijn de vertegenwoordigers van de gemeenten 
en hebben andersoortige belangen. Het algemeen bestuur van RWA/Amfors stelt voor gedu-
rende het transitietraject de structuur met een Raad van Commissarissen in stand te houden. 
De Raad van Commissarissen zal zich vooral richten op die transitie en op het uitplaatsen 
van bepaalde bedrijfsonderdelen. 
 
Zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad:  

• in te stemmen met de uitgangspunten zoals verwoord notitie Toekomstvisie RWA/Amfors 
en geen nadere zienswijze te formuleren;  

• de door het college op grond van artikel 25 lid 2 Gemeentewet jo. artikel 10 lid 2 sub b en 
g Wet openbaarheid van bestuur opgelegde geheimhouding op de financieel-econo-
mische gegevens van Amfors BV, zoals opgenomen in de bijlage Scenariostudie bedrijfs-
onderdelen RWA/Amfors behorend bij de Peiling Toekomstvisie RWA/Amfors, te bekrach-
tigen op grond van artikel 25 lid 3 Gemeentewet.  

 

7b. Motie Referendum in Leusden  
De heer Van Halderen zegt dat de weg om nationale referenda mogelijk te maken in Neder-
land een lange weg is. In 2001 kwam de tijdelijke Referendumwet en nadat in 2005 het refe-
rendum over de Europese Grondwet is gehouden is die weer vervallen. Daarna was er enige 
tijd geen wetgeving tot dat de Eerste Kamer in 2014 de initiatief-Referendumwet heeft aan-
genomen. Mits een Referendumverordening is ingesteld mogen gemeenten hun inwoners de 
mogelijkheid geven een referendum aan te vragen. Momenteel heeft ongeveer een kwart 
van de Nederlandse gemeenten deze verordening aangenomen. Leusden wil met de Sa-
menleving Voorop minder taken bij de overheid houden en zo veel mogelijk aan de inwoners 
zelf overgelaten. Dat vraagt om mondige inwoners en hij vindt het niet vreemd inwoners te 
bevragen over besluiten. Nu worden de inwoners van Leusden wel vaker bij besluitvorming 
geraadpleegd maar dan gaat het meestal om een beperkte groep inwoners. Dat er geen 
goede spelregels zijn over hoe om te gaan met een referendum of een volksraadpleging 
kwam naar voren bij de discussie over de bouw van het nieuwe gemeentehuis. Het lijkt D66 
daarom een goede zaak om duidelijke afspraken te maken over wanneer, of en hoe er een 
referendum of een volksraadpleging georganiseerd kan worden. D66 ziet graag dat de ge-
meente Leusden een Referendumverordening krijgt. Daarvoor moet er eerst duidelijkheid 
komen over een referendum en een volksraadpleging en wat wel of niet mogelijk is. Om een 
dergelijk voorstel zorgvuldig te kunnen uitwerken vragen de VVD en D66 de steun van de 
raad voor de ingediende motie waarin het college wordt verzocht de raad de nodige informa-
tie over het onderwerp te verschaffen waarna de fracties zich kunnen beraden over de ver-
volgstappen. 
 
"De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen 12 november 2015; 
 
overwegende dat: 
1. in deze raadsperiode is door diverse partijen bij een aantal thema’s de vraag opgeworpen 

"wat vinden de bewoners vanP"; 
2. voor het antwoord op die vraag referenda kunnen worden gehouden; 
3. het houden van een referendum niet alleen recht doet aan de ideeën die bij partijen leven, 

maar zeker ook aan de beleving van de democratie door bewoners; 
4. voor de bewonersparticipatie een referendum een waardevol aanvullend instrument kan 

zijn; 
 

verzoekt het college: 

• om de raad te informeren middels een uitwisseling over de verschillen tussen een volks-
raadpleging, een referendum en eventuele andere mogelijkheden; 

• de staatsrechtelijke aspecten hier bij te betrekken; 

• bij deze informatieverstrekking ook de financiële impact voor het houden van een referen-
dum dan wel volksraadpleging mee te nemen; 
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en gaat over tot de orde van de dag." 
 
De heer Piersma heeft onlangs iets gelezen over een burgerreferendum. Dat is een moge-
lijkheid waarbij de samenleving aangeeft zelf een referendum te organiseren. Hij zou dit 
soort voorbeelden dan mee willen nemen naar de Uitwisseling. Leusden kan met de Samen-
leving Voorop faciliteiten bieden voor het organiseren van een dergelijk referendum. Het 
CDA is geen voorstander van referenda omdat hij van mening is dat partijen hun eigen ver-
antwoordelijkheid moeten nemen. Er is eenmaal per vier jaar een prima referendum en hij is 
van mening dat dit voorstel eigenlijk aan het begin van een nieuwe raadsperiode ingediend 
had moeten worden. Hij vindt dat deze motie breed geïnterpreteerd moet worden en niet al-
leen gedacht moet worden vanuit het standpunt: de overheid centraal. Er moet vooral ge-
dacht worden vanuit de samenleving centraal. Er moet niet alleen worden gedacht vanuit het 
initiatief van de gemeente en de raad maar vooral vanuit de initiatieven van burgers. Hij 
meent dat het dan een interessante Uitwisseling wordt. 
 
Mevrouw Pouwels zegt dat haar partij landelijk de nodige aarzeling heeft bij een referen-
dum. Zij heeft de nodige aarzelingen bij de overwegingen zoals die in de motie zijn ge-
noemd. Haar fractie vraagt regelmatig: wat vinden de bewoners hiervan. Zij vindt het een 
enorme stap om dan gelijk een referendum in te zetten. Er zijn nog veel andere mogelijkhe-
den die hiervoor ook ingezet kunnen worden. Zij begrijpt dat D66 tijdens de Informatieronde 
enigszins is getriggerd door de VVD met de oproep voor een referendum over het gemeen-
tehuis. Moet het besluit dat door deze raad is genomen dan opnieuw ter discussie worden 
gesteld? 
 
Mevrouw Mellink heeft met de fractie van D66 overlegd en zij geeft aan dat het zeer wense-
lijk is dat de motie breed wordt geïnterpreteerd waarbij alle mogelijkheden worden genoemd 
die voor de indienende partijen relevant zouden kunnen zijn. Er zit een verschil tussen een 
referendum en een volksraadpleging en omdat daar heel veel mogelijkheden in zijn, lijkt het 
haar goed dat de raad daarover wordt geïnformeerd. 
 
Mevrouw Pouwels zegt dat er in feite om een lesje Staatsrecht wordt gevraagd over het ver-
schil tussen een volksraadpleging en een referendum. Ze heeft begrepen dat er meerdere 
soorten volksraadplegingen en referenda mogelijk zijn. De motie gaat haar te ver maar dat 
laat onverlet dat als er een Referendumverordening zou moeten komen zij daarvoor demo-
cratisch gezien wel de ruimte voor geeft. 
 
De heer Piersma kan zich voorstellen het college enkele deskundigen uitnodigt om de raad 
hierover verder te informeren. Dan hoeft het college dit zelf niet verder uit te zoeken. 
 
Mevrouw Pouwels geeft als tip mee dat in de gemeente Haaren onlangs een initiatiefvoor-
stel Referendumverordening is aangenomen. Als de raadsleden dat document in handen 
krijgen, is het onderwerp wat haar betreft daarmee afgerond.  
 
De heer Van Herpen geeft aan dat hij volksvertegenwoordiger is in deze gemeente en vanuit 
dat perspectief wil hij de motie bekijken. De Samenleving Voorop wordt door iedereen ge-
dragen. Er worden allerlei inspraakprocessen georganiseerd waardoor mensen al aan het 
begin van de beleidsvorming daarbij worden betrokken. Een referendum kan een sluitstuk 
zijn maar hij wil de energie daar nu niet primair op richten. Hij voelt wel voor de oprichting 
van een werkgroep. Hij is blij dat de voorliggende motie breed geïnterpreteerd mag worden 
maar hij vraagt zich af of er binnen de Leusdense maat behoefte is aan dit instrument. 
 
De heer Piersma hoort de heer Van Herpen spreken over een werkgroep. Hij wil dat de in-
formatie onderling eerst verder wordt uitgewisseld voordat er wordt gesproken over een 
werkgroep of een voorstel van het college. Wat hem betreft wordt er een 'klasje' georgani-
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seerd waarbij de raad breder wordt geïnformeerd dan alleen een lesje Staatsrecht. Het hui-
dige Staatsrecht is nog niet ingericht op de modernere vormen van participatie van de huidi-
ge samenleving. Hij zoekt naar vernieuwing en een referendum vindt hij niet meer zo nieuw.  
 
De heer Van Herpen zegt dat hij hierover bijna hetzelfde denkt. Hij wil in een werkgroep de 
voorbereiding doen die leidt tot een uitwisseling van ideeën. 
 
De heer Van Halderen vraagt wat de heer Van Herpen bedoelt met de Leusdense maat. De 
ChristenUnie-SGP sprak al over de gemeente Haaren met een inwonertal van 19.000 men-
sen. Is dat een andere maat dan de Leusdense maat en mag dat een argument zijn om een 
verdere democratisering tegen te houden.  
 
De heer Van Herpen zegt dat de Leusdense maat wat hem betreft niet over getallen gaat. 
Als hij kijkt wat er in Leusden al wordt georganiseerd vraagt hij zich af wat een referendum 
daar nog aan toevoegt. Hij wil eerst dat er wordt geïnventariseerd wat Leusden allemaal al 
doet en welke toevoegingen wellicht nog gewenst zijn. Dat wil hij in een werkgroep voorbe-
reiden.  
 
De heer Piersma vraagt de heer Van Halderen wat een maat voor een gemeente uitmaakt. 
Leusden is een gemeente met een maat die doet wat ze belangrijk vindt. De grootte van de 
gemeente vindt hij daarin niet belangrijk. 
 
De heer Van Halderen weet niet wat de Leusdense maat is. Hij hoort deze kreet vaak in de 
raad mag hij vraagt of iemand hem uit kan leggen wat die maat is.  
 
Mevrouw Mellink wil reageren op de opmerking van de heer Van Herpen over een werk-
groep. Wat de PvdA-GroenLinksfractie probeert voor elkaar te krijgen binnen een werkgroep 
proberen de initiatiefnemers van de motie tijdens een informerend gesprek naar voren te 
brengen. Zij vraagt de PvdA-GroenLinksfractie in te stemmen met een brede kennisuitwisse-
ling voordat een werkgroep wordt gestart. 
 
De heer Van Herpen vindt dat de raad de voorbereiding vooral zelf ter hand moet nemen.  
 
Mevrouw Mellink vraagt aan het college middels de motie om de raad te informeren over de 
opties met betrekking tot een referendum of een volksraadpleging alvorens een werkgroep 
wordt gestart. Het gaat eerst om de kennis en daarna de besluitvorming. 
 
De burgemeester kan instemmen met de motie behalve het laatste verzoek: Deze informa-
tie in januari 2016 aan de raad te verstrekken. Een referendum klinkt haar nogal ouderwets 
in de oren en zij is van mening dat er nieuwe vormen zijn meer passen bij de Leusdense 
werkwijze. 
 
De heer Van Halderen antwoordt dat de laatste bullet uit de motie wordt geschrapt. 
 
De motie wordt unaniem aangenomen. 
 
Hamerstukken  
 
8. Vaststellen ontwerpbestemmingsplan KRW Modderbeek  
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 

• de nota zienswijzen vast te stellen;  

• het bestemmingsplan KRW Modderbeek gewijzigd vast te stellen overeenkomstig de nota 
zienswijzen.  

 
9. Toestemming wijziging GR GBLT en toetreding nieuwe deelnemers en zienswijze 
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begrotingswijziging 2015  
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad:  

• Op grond van artikel 61 van de Wet gemeenschappelijke regelingen aan het college toe-
stemming te verlenen tot toetreding van de gemeenten Bunschoten en Dalfsen tot de ge-
meenschappelijke regeling en tot wijziging van de huidige gemeenschappelijke regeling 
per 1 januari 2016 op basis van de bijgaande tekst van de "Gemeenschappelijke regeling 
Gemeenschappelijk belastingkantoor Lococensus-Tricijn 2016";  

• geen zienswijze in te dienen op de begrotingswijziging 2015.  
 
10. Nota Financiële beleidskaders Grondbedrijf 2015  
De heer Mülder is blij met de geactualiseerde kaders. D66 is het niet eens met de geheim-
houding over de gemeentelijke grondprijzen. Tijdens de Informatieronde heeft hij aangege-
ven dat D66 daarin graag verandering wil aanbrengen. De andere fracties zijn nog niet zo-
ver. Het is hem bekend dat andere gemeenten wel ervaring hebben met openbare grondprij-
zen en zodra hij hierover meer informatie heeft, zal hij daar op terug komen.  
 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad de nota Fi-
nanciële beleidskaders Grondbedrijf 2015 vast te stellen. 
 
11. Verzamelwijziging begroting  
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 

• de volgende begrotingswijzigingen vast te stellen:  
- 2015-2004 anterieure overeenkomst AFAS;  
- 2015-2005 inkoopstrategie auto en zoutstrooier;  
- 2015-2006 nota detailhandel;  
- 2015-2007 Zpoint.  

 
12. Vaststellen notulen raadsvergadering 24 september 2015  
De notulen van de raadsvergaderingen van 24 september 2015 worden ongewijzigd vastge-
steld. 
 
15. Sluiting  
De voorzitter sluit de vergadering om 23.20 uur. 
 
 
Aldus vastgesteld door de raad van de gemeente Leusden in de vergadering van 12 novem-
ber 2015,  
 
griffier,  voorzitter, 


